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اقتصادی

وزیر اقتصاد عنوان کرد

مبارزه با پولشویی در گمرک و مالیات
 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت:  اصلاح نظام بانکی، اولین چیزی است که 
رئیس جمهور از وزارت اقتصاد در دولت دوازدهم، خواسته و این موضوع، با جدیت 

دنبال خواهد شد. 
مسعود کرباسیان با تاکید بر لزوم حفظ و تقویت هر چه بیشتر اعتبار سیستم 

بانکی کشور بر ضرورت اصلاح ساختاری نظام بانکی تاکید کرد.
وی گفت: اصلاح نظام بانکی اولین چیزی است که رئیس جمهور از من خواسته 
با جدیت دنبال کنم، در عین حال باید در نظر داشته باشیم که اصلاح نظام بانکی 

فقط دادن لایحه به مجلس شورای اسلامی نیست.
وزیر اقتصاد تاکید کرد: حوزه نظارت بر عملکرد بانکهای دولتی یا آنجاهایی که 
دولت سهامدار است وظیفه توامان معاونت امور بانک و بیمه و بانک مرکزی است و 

وزیر اقتصاد به نوبه خود باید جوابگوی آن باشد.
کرباسیان با اشاره به سهم پایین بیمه های دولتی نیز گفت: پیشنهاد دادیم بجز 
بیمه ایران، بقیه بیمه ها را به مردم دهیم زیرا اعتقاد به بنگاهداری دولت جز در 

مواقعی که الزام قانونی است ندارم.
وی تاکید کرد: بیمه ها باید به خارج از مرزها گسترش یابند و دامنه فعالیت شان 

وسیعتر شود.
کرباسیان با بیان اینکه یکی دیگر از اولویت های ابلاغی رئیس جمهور به وزیر 
اقتصاد، مبارزه باپولشویی است اظهار داشت: حوزه های مبارزه با پولشویی متنوع 
و گسترده است که از جمله مهمترین آنها؛ شامل سیستم بانکی، مالیاتی و گمرک 

می شود.
وی در پایان بر اراده جدی دولت دوازدهم برای بهره گیری حداکثری از ظرفیت 

ابزار سیستم »ال سی« در مبادلات مالی تاکید کرد.
وزیر اقتصاد در پایان از حسین قضاوی، معاون سابق امور بانک، بیمه و شرکتهای 
دولتی بعنوان فردی علمی و باتجربه یاد کرد و از زحمات وی در دوره تصدی این 

سمت تقدیر کرد.

رئیس سازمان خصوصی سازی خبر داد:

احتمال بازگشت بخشی از مالکیت سهام عدالت 
به دولت

 رئیس سازمان خصوصی سازی از احتمال بازگشت بخشی از مالکیت سهام عدالت 
به دولت در صورت عدم واریز مابقی مبلغ سهام خود خبر داد. 

میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی گفت: اگر مشمولان مبلغ بقیه سهام خود را 
نپردازند، سهام آنها پس از اتمام مهلت مقرر به مالکیت دولت خواهد رسید.

وی در مورد آخرین وضع پرداخت سهام عدالت، اظهار داشت: از اول مرداد تا پایان 
اسفند، شرکت های سرمایه پذیر موظف به پرداخت سودهای مربوط به سهام عدالت 
به سازمان خصوصی سازی بوده و سازمان خصوصی سازی موظف به پرداخت آن 

به سهام داران است.
وی با بیان اینکه از اول مرداد، سازمان خصوصی سازی آمادگی دریافت سود 
سهام و پرداخت آن به مشمولین را داشته است، گفت: اگر اول مرداد، همه سود به 
سازمان خصوصی سازی واریز می شد، این سازمان قادر به پرداخت به موقع آن بود.

رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه تاکنون تنها ۵۰۰ میلیارد تومان به 
حساب سازمان خصوصی سازی برای پرداخت سهام عدالت واریز شده است، گفت: 

شرکت ها ۵ ماه دیگر فرصت قانونی برای پرداخت دارند.
وی با بیان اینکه ۴۷ میلیون سهام گیرنده، دهک بندی شده اند و پرداخت ها 
با توجه به واریزهای صورت گرفته به صورت هدفمند بر اساس اولویت به سهام 

گیرندگان داده می شود، گفت: پرداخت ها از دهک های پایین شروع می شود.
پورحسینی با بیان اینکه از ابتدا نیز قرار بود شروع پرداخت ها از اواخر شهریور 
باشد، نه اینکه در آن تاریخ تمام سود سهام  پرداخت شده باشد، گفت: پرداخت ها 

ممکن است تا پایان فروردین سال ۹۷ طول بکشد.
وی گفت: اگر مشمولان بقیه سهام خود تا یک میلیون تومان را نپردازند، تنها به 
اندازه همان میزان کنونی سهام خود سود دریافت می کنند و بقیه سهام پس از 

اتمام مهلت مقرر )پایان مهر( به مالکیت دولت خواهد رسید.
رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه اگر یکی از مشمولین فوت کرده باشد 
حق سود سهام وی با وراث خواهد بود، اظهار داشت: وراث حتما باید گواهی حصر 
وراثت داده باشند و پس از اعلام سازمان خصوصی سازی مدارک را تحویل این 

سازمان دهند تا سود متوفی را در اختیارشان قرار دهیم.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد اظهار کرد

دستیابی به صادرات 1 میلیارد دلاری تا پایان سال
مشاور رییس جمهوری و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از دستیابی 
به صادرات یک میلیارد دلاری محصولات تولیدی از مناطق آزاد تا پایان امسال 

خبر داد.
مرتضی بانک در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر لزوم دستیابی و تحقق اهداف مناطق 
آزاد، اظهار کرد: رسیدن کامل به اهداف مناطق آزاد زمانی محقق می شود که 
پشتیبانی تمامی اعضاء شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی را با خود به همراه 
داشته باشد و در عین حال باید بدانیم که اجرای برنامه ها و فعالیت های مناطق 
آزاد با هماهنگی این اعضا است.وی ادامه داد: قانون گذار اختیاراتی کامل به مناطق 
آزاد داده است و پشتوانه این اختیارات در مناطق آزاد، شورایعالی این مناطق و اعضا 

آن است که شامل وزرای دستگاه های اجرایی است.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با بیان اینکه شورایعالی مناطق آزاد 
تجاری ـ صنعتی متشکل از ۱۰ وزارتخانه و ۴ سازمان و دستگاه است، خاطرنشان 
کرد: وزرا و روسای این سازمان ها عضو ثابت و تصمیم گیرنده در این شورا هستند 
پس تصمیمات اخذ شده در این شورا ضمانت اجرایی صد درصدی در سطح کلان 

دارد و از پشتوانه قدرتمندی برخوردار است.
وی با تاکید بر اینکه مناطق آزاد می توانند همه مشکلات خود را با تکیه بر این 
قانون و به پشتوانه شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی حل کنند، عنوان کرد: 
مناطق آزاد قانون، ابزار و امکاناتی دارند که بر مبنای آن برنامه ها و فعالیت های 
خود را پیش می برند. البته در این راه نیاز به کمک و هماهنگی همه دستگاه های 

اجرایی است تا بتوان به اهداف تعیین شده برسند.
مشاور رییس جمهوری افزود: به عنوان مثال اهدافی که برای این مناطق در اقتصاد 
مقاومتی تعریف شده نشان دهنده این است که این مناطق باید رویکرد صادراتی 
را در پیش بگیرند و بر همین اساس صادرات کالای تولیدی از مناطق آزاد امسال 
به یک میلیارد دلار می رسد و سال گذشته هم در این بخش ۳۰ درصد افزایش 

داشته است.
وی خاطرنشان کرد: صادرات، اشتغال، سرمایه گذاری خارجی و توسعه و عمران 
منطقه ای از اهدافی است که در قانون مناطق آزاد تعیین شده است. اجرا و استفاده 
از تمام ظرفیت های این قانون از اهدافی است که مناطق آزاد و دبیرخانه شورایعالی 

مناطق آزاد باید داشته باشند.

سرپرست وزارت نیرو:

3۰ درصد تاسیسات آب کشور به بازسازی
 نیاز دارد

سرپرست وزارت نیرو گفت: ۳۰درصد از تاسیسات آب و برق استان ها نیاز به 
بازسازی و بهسازی دارند.

ستار محمودی صبح دیروز در مراسم افتتاح فاز دوم تصفیه خانه کرج اظهار کرد: 
بدون شک برای بازسازی این تاسیسات به برنامه ریزی و تخصیص اعتبار مناسب 
نیاز داریم. وی ادامه داد: ایران جزء کشورهای کم آب جهان است؛ به همین دلیل 

باید فرهنگ مصرف بهینه و خودداری از اسراف آب در جامعه نهادینه شود.
سرپرست وزارت نیرو توضیح داد: منابع آبی باید بر مبنای نیازها توزیع شود؛ به 

طوری که هیچ استانی در حقش اجحاف نشود و فدای استان دیگری نشود.
وی در ادامه با اشاره به موقعیت استان البرز اظهار کرد: باید جایگاه البرز با توجه 

به ویژگی های خاص جمعیتی و جغرافیایی آن حفظ شود.
سرپرست وزارت نیرو با اشاره به افتتاح فاز دوم تصفیه خانه کرج ابراز کرد: با اجرای 

این طرح گام اساسی برای استفاده بهینه از پساب فاضلاب برداشته شده است.
وی ادامه داد: اکنون از 262 روستای بالای 2۰ خانوار البرز ۱۵۵ روستا آبرسانی 
شده است. در حال حاضر ۹8 درصد جمعیت روستایی استان در این روستاها 

ساکن هستند.
محمودی افزود: اکنون جغرافیای آبی استان های البرز، تهران و قزوین یکپارچه 
است و تقسیم آب از مرز جغرافیایی این استان ها به تناسب شاخص های شهری و 

روستایی منطقه انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: اکنون شرایط  البرز در زمینه آب بهتر از سایر استان های 
کشور است؛ هر چند البرز دارای مشکل کم آبی است اما تنش های آن کمتر از 

برخی استان های دیگر است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: سالیانه یک میلیون 
و 2۰۰ هزار نفر به افرادی که جویای کار هستند افزوده 

می شود.
علی ربیعی در نشست شورای اداری شهرستان زاوه با 
گرامیداشت 2۵6 شهید این شهرستان گفت: اکنون در 
شرایطی به سر می بریم که تنها ۱۰ سال فرصت داریم 
نقش بیشتری در دنیا پیدا کنیم و سهم بیشتری از اقتصاد 

جهان کسب کرده و بر مشکلات داخلی فائق آییم.
وی با اشاره به اینکه در گذشته شرایط سختی را گذراندیم 
و فرصت های زیادی را از دست داده ایم، گفت: در گذشته 
تحریم ها موجب شد سهم کمتری در مقایسه با دیگر 

کشورها از بازار جهانی نصیبمان شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه به میزان 
جمعیت و وسعتی که داریم نتوانسته ایم از بازارهای جهانی 
سهمی به دست آوریم، بیان کرد: برای عبور از این دوران 

گذار باید سخت تلاش کنیم.
وی با اعلام اینکه بسیاری از کشورها که به دنبال منزلت 
بودند هم سخت کار کردند و هم برنامه داشتند، افزود: امروز 
در دوره ای قرار گرفته ایم که جوانان دهه شصت نتوانستند 

در دهه هشتاد مشغول به کار شوند.
ربیعی با اشاره به اینکه در زمانی که دولت تدبیر و امید 
بر سرکار آمد دو نسل 6۰ و ۷۰ باید وارد عرصه اجتماعی 
می شدند، بیان کرد: به خاطر مشکلات گذشته وضعیت 
اقتصادی کنونی نسبت به گذشته چندان مطلوب نیست و 

اقتصاد کشور توان زایش درونی خود را از دست داده بود.
اجرای  با  یازدهم  این وجود دولت  با  اینکه  بیان  با  وی 
سیاستهای منطقی و به روز موفق شد مردم را نسبت به 
آینده نویدبخش امیدوار سازد، گفت: این برنامه ریزی های 
دقیق موجب شد تا مردم مجدد به آقای روحانی رأی دهند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اعلام اینکه مردم در 
انتخابات به یک برنامه و مسیر حرکت رای دادند، اظهار 
کرد: در شرایط فعلی نیازمند برنامه ای که آینده را تضمین 

کند، هستیم.

وی با اشاره به اینکه در حل مشکلات نیازمند عقلانیت و 
برنامه هستیم، افزود: افزایش سرمایه اجتماعی در دستور 
کار دولت قرار گرفته که جز با سختکوشی محقق نخواهد 
شد. ربیعی با تاکید براینکه اکنون به مدارا و اجماع بزرگ 
حول مسائل اصلی کشور نیاز داریم و دولت تدبیر و امید با 
این رویکرد مسیر توسعه را در پیش گرفته است، عنوان کرد: 
امروز دیگر با رضایتهای کوتاه مدت نمی توانیم مشکلات را 
حل کنیم. وی با بیان اینکه دولت از انجام کارهایی که 

رضایت های کوتاه مدت در پی داشته اما مردم همچنان از 
آینده خود نگران باشند خودداری می کند، بیان کرد: برخی 

دولت ها با نگاه صیفی کاری و برخی گردوکار هستند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه حرام است 
اگر بخواهیم کارهای کوتاه مدت انجام داد و رضایت های 
کوتاه مدت ایجاد کرد، گفت: متاسفانه در گذشته با ایجاد 

رضایت های کوتاه مدت آینده را ندیدیم.
وی با اعلام اینکه هرچند امروزه با همه مشکلات در زمینه 

اشتغال حرکت هایی را داشتیم اما در زندگی مردم تاثیر آن 
زیاد دیده نشد، افزود: به رغم اینکه طی چهار سال پیاپی 

در حال رشد هستیم اما هنوز با حد مطلوب فاصله داریم.
فراوانی  تجمعی'  'بیکاری  با  امروز  اینکه  بیان  با  ربیعی 
مواجهیم و این بدان معناست که در گذشته فرصتهای 
شغلی زیادی از دست رفته و آمار بیکاران از حد معمول 
بیشتر شده است، بیان کرد: اگر در سال 6۰۰ هزار شغل هم 
ایجاد کنیم، در مقابل این حجم بیکاری به چشم نمی آید.

وی با اشاره به اینکه در نظر داریم با یک برنامه ریزی 
منسجم به شکلی کار کنیم که دیگر زندگی مردم در دام 
نیافتد و شرایط بگونه ای نباشد که با وقوع یک مریضی، 
دهک خانواده ای جا به جا شود، گفت: بر این اساس بیمه 

برابر و جامع برای همه افراد جامعه راه اندازی شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از دستور کار قرار 
گرفتن مسکن اجتماعی که البته باید بیشتر برای آن تلاش 
کرد خبر داد و افزود: شاید در دولت صدای بلند نداشتیم اما 

تلاش بسیاری برای تامین زیرساخت ها کردیم.
وی با بیان اینکه تمام تلاش دولت در راستای کاهش درد 
و رنج مردم است، بیان کرد: بر این اساس 'کاهش فقر مطلق 

و ایجاد اشتغال' دو برنامه اصلی دولت است.
ربیعی گفت: در سال جاری با برنامه ای که وزارت کار 
ارائه داده 2۰ هزار میلیارد تومان اعتبار برای توسعه اشتغال 
شهرها و پنج هزار میلیارد تومان از صندوق توسعه ملی برای 

توسعه اشتغال روستاها در نظر گرفته شده است.
 وی در ادامه همچنین به حمایت از کشت و تولید گیاهان 
دارویی و صنایع فراوری زعفران در زاوه اشاره کرد و گفت: 
در بخش های مختلف شهرستان زاوه پتانسیل های فراوانی 
دارد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه سالیانه 
یک میلیون و 2۰۰ هزار نفر به تعداد افراد جویای کار اضافه 
می شود، قیمت تمام شده شغل را بسیار بالا دانست و افزود: 
در حوزه انرژی ۱۰ میلیارد تومان، پتروشیمی سه میلیارد 
تومان و برخی صنایع با حدود یک میلیارد تومان یک شغل 

ایجاد می کند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

سالییکمیلیوننفربهجویندگانکارافزودهمیشود

مشاور وزیر راه و شهرسازی با اعلام جزئیات اعطای 
وام های جدید مسکن، گفت: بازپرداخت این وام ها ۱۵ 

ساله و نرخ سود آن، 8 درصد است. 
غلامرضا سلامی  با تشریح جزئیات جدید وام های 
جدید مسکن گفت: مهم ترین مزیت این وام  جدید، 
افزایش زمان بازپرداخت مسکن از ۱2 به ۱۵ سال 
و همچنین کاهش سود تسهیلات از نه و نیم به 8 
درصد است؛ ضمن اینکه متقاضی دیگر نیازی نیست 
یک سال برای دریافت وام منتظر بماند؛ بلکه در یک 
دوره ۱۰ ماه )دو دوره ۵ ماهه( می تواند پرونده دریافت 

وام تشکیل دهد.
مشاور وزیر راه و شهرسازی در خصوص تغییرات 
جدید برای دریافت وام مسکن یکم گفت: در حال 
حاضر باید برای افزایش بهره وری تسهیلات مسکن 
علاوه بر افزایش خود مبلغ وام، نرخ بهره کاهش و 
طول بازپرداخت اقساط آن  افزایش یابد تا نه به بانک 
عامل مسکن فشاری وارد شود و نه به دریافت کننده 

تسهیلات.
سلامی ادامه داد: براساس تصمیم هیات دولت قرار 
است از محل بازپرداخت اقساط مسکن مهر، منابع 
مالی جدید به بانک عامل بخش مسکن تزریق شود تا 
سیاست بهبود شرایط تسهیلات مسکن اجرایی شود.

به  صرفاً  جدید  شرایط  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
متقاضیان دریافت تسهیلات از محل صندوق پس انداز 
مسکن یکم اختصاص دارد افزود: من معتقد به وجود 
رکود در بازار مسکن نیستم؛ رکود زمانی است که 
تقاضایی برای خرید مسکن وجود نداشته باشد اما در 

حال حاضر تقاضا برای مسکن ارزان قیمت بالاست و از 
سوی دیگر نیز تعداد سازندگان مسکن زیاد هستند اما 
آنچه سبب شده تا نتوانیم شرایط فعلی را تغییر دهیم، 
عدم برقراری ارتباط میان تقاضای مسکن مصرفی و 

سازندگان مسکن است.
مشاور وزیر راه و شهرسازی، تصریح کرد: تنها عاملی 
که سبب می شود تا تسهیلات مسکن اثرگذار باشد، 
ورود دولت به بخش تسهیلات مسکن است تا علاوه 
بر افزایش مبلغ وام، نرخ بهره و مدت زمان بازپرداخت 
اقساط را کاهش دهد؛ چرا که بانک های خصوصی در 
حال حاضر، توانایی پرداخت تسهیلات مسکن با نرخ 
بهره پائین را ندارند. سلامی با تأکید بر اینکه از زمان 
راه اندازی صندوق پس انداز مسکن یکم تا به حال، 
شرایط دریافت تسهیلات آن، بهبود یافته است، اظهار 
داشت: کاهش نرخ سود تسهیلات مسکن یکم به ۹.۵ 
درصد سبب افزایش استقبال از این صندوق شد اما 
باز هم آن طور که باید و شاید نتوانست بین عرضه 
و تقاضا، ارتباط ایجاد کند که علت آن طولانی بودن 

مدت زمان انتظار برای دریافت این تسهیلات است.
وی خاطرنشان کرد: بهترین حالت و ایده آل ترین 
بهره  نرخ  کاهش  مسکن،  تسهیلات  برای  شرایط 
بازپرداخت  زمان  افزایش  و  درصد  به 6  تسهیلات 
اقساط به 2۰ سال است ولی در حال حاضر دولت 
چنین منابعی را ندارد و در سالهای آینده باید به این 

شرایط دست یابیم.
تسهیلات  مبلغ  افزایش  از  بعد  به گفته سلامی، 
مسکن، مهمترین موضوع ایجاد تعادل میان منابع و 

مصارف بانک عامل بخش مسکن است؛ چراکه در غیر 
این صورت، ممکن است قیمت مسکن افزایش یافته و 

در عمل اثر افزایش مبلغ وام را از بین ببرد.
حامد مظاهریان چهارشنبه هفته گذشته اعلام کرد، 
قرار است وزیر راه و شهرسازی در همایش سیاست 
های توسعه مسکن که سه شنبه و چهارشنبه ۱8 و 
۱۹ مهر ماه در مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی 
برگزار می شود، شرایط جدید تسهیلات مسکن از 

محل صندوق پس انداز مسکن یکم را اعلام کند.
گفتنی است عباس آخوندی دو هفته قبل در حاشیه 
مراسم افتتاح مرکز توسعه کار آفرینی بانک دولتی 
عامل بخش مسکن در جمع خبرنگاران اعلام کرد 
در صورت موافقت دولت با شرایط جدید تسهیلات 
مسکن، این شرایط عطف به ماسبق می شود و کسانی 
هم که در حال حاضر حساب پس انداز ممسکن یکم 
افتتاح کرده اند می توانند از این شرایط استفاده کنند.
بنابراین کسانی که حداقل ۱۰ ماه از زمان افتتاح 
حساب آنها در صندوق مسکن یکم با رعایت شرایط 
رسوب ۴۰ میلیون تومان و رسیدن به میانگین مورد 
نظر بانک، می توانند تقاضای خود مبنی بر دریافت 
بانک  به  را  مسکن  تومانی  میلیون   8۰ تسهیلات 
عامل بخش مسکن ارائه دهند. گفتنی است در حال 
حاضر دولت با افزایش اصل مبلغ وام موافقت نکرده 
و فعلا همان مبلغ 8۰ میلیون تومان به عنوان سقف 
و ۱6۰  انفرادی  متقاضیان  برای  مسکن  تسهیلات 
میلیون تومان برای زوجین )ویژه تهران( اعمال خواهد 

شد.

اعلام شرایط جدید وام مسکن

بازپرداخت 1۵ ساله، نرخ سود ۸ درصد  یک اقتصاددان مطرح کرد:

پرهیز از اینکه فاینانس ها تبدیل به بدهی دولت 
شوند

برای  رایزنی های لازم  اظهار کرد: در شرایط پسابرجام که  اقتصاددان  یک 
دریافت فاینانس فراهم شده باید دولت فاینانس ها را به سمت بنگاه های پربازده 
و همچنین بنگاه های کوچک و متوسط هدایت کند و تلاش کند که در پروسه 

دریافت این فاینانس ها زمینه نقدینگی غیرمولد فراهم نشود.
کمیل طیبی در گفت وگو با ایسنا، درباره موضوع جذب فاینانس در پروژه های 
داخلی اظهار کرد: مهم است که از چه از زاویه ای به فاینانس ها نگاه کنیم. به هر 
حال در پسابرجام فرصتی فراهم شد که روابط مالی با جهان بین الملل برقرار شود 
و فاینانس نیز در دنیا یک نوع تامین مالی برای سرمایه گذاری به حساب می آید که 
کشورها از آن استفاده می کنند. اکنون در ایران نیاز مبرمی داریم برای اینکه از این 
شیوه تامین مالی استفاده کنیم و از منابع خارجی در جهت سرمایه گذاری برای 
پروژه های داخلی استفاده کنیم. این اقتصاددان ادامه داد: حالا باید ببنیم که وظیفه 
دولت در این زمینه چه می تواند باشد. مهم ترین کاری که دولت در این زمینه 
می تواند انجام دهد، این است که زمینه شناسایی و جهت دهی به فاینانس ها را 
فراهم کند. نقش دولت در این زمینه هدایت کننده است. دولت باید بتواند منابع 
خارجی را به بخش های داخلی هدایت کند و بررسی کند که کدام بخش ها 
بازدهی بیشتری دارد تا این منابع به آن سو هدایت شده و زمینه اصلاح منابع مالی 
فراهم شود. این پژوهشگر حوزه بانکی اظهار کرد: نکته اینجاست که دولت باید 
تلاش خود را بکند که فاینانس متمرکز در بخش دولتی نشود تا تبدیل به بدهی 
شود. اگر بدهی قرار است به وجود بیاید این بدهی باید مربوط به بخش خصوصی 
باشد که زمینه رونق بخش خصوصی فراهم شده و خود بدهی را پرداخت کند. 
اگر این بدهی به دوش دولت بیفتد عوارض جدی به دنبال آن خواهد داشت. عضو 
هیات علمی گروه اقتصاد دانشگاه اصفهان اظهار کرد: دولت با اطلاع رسانی می تواند 
برای فاینانس ظرفیت سازی کند. نقش دولت در این زمینه هدایت کننده است. 
باید بتواند با برقراری ارتباطات لازم فاینانس ها را به پروژه های پربازده هدایت کند. 
وی همچنین تصریح کرد: درباره فاینانس ها نکته قابل توجه این است که نباید 
فقط عده محدودی از آن بهره مند شوند بلکه دولت باید فرصت ها را معرفی کرده 
و زمینه ای را برای رقابت میان بخش خصوصی فراهم کند. به این ترتیب باید 
زمینه سازی شود که حتی بنگاه های کوچک و متوسط نیز از این ظرفیت استفاده 
کنند و در جهت رونق آنها به کار گرفته شود. این اقتصاددان اضافه کرد: دولت باید 
در این زمینه نهایت شفافیت را به کار برد تا زمینه انحراف فاینانس را فراهم نکند. 
یک نکته مهم دیگر در بخش فاینانس ها این است که دولت باید قواعد و ضوابط 
استفاده از منابع مالی را در جهان بین الملل به خوبی لحاظ کند تا با انجام تعهدات 

به موقع استفاده لازم را از موقعیت دریافت فاینانس ببریم.

رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی اتاق بازرگانی ایران:

تعداد توزیع کنندگان ایرانی ۷ برابر متوسط 
جهانی است!

رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی اتاق بازرگانی ایران معتقد است در شرایط فعلی 
که تعداد توزیع کنندگان ایرانی هفت برابر متوسط جهانی است، حذف برچسب 
قیمت از روی کالاها به دلیل مشکلاتی که در سیستم تولید و توزیع وجود دارد 

اقدام اشتباهی است، چرا که باعث شکل گیری رقابت ناسالم می شود.
به گزارش ایسنا، حذف برچسب قیمت از روی کالاها و درج برچسب قیمت ها 
توسط خرده فروشی ها مدتی است محل بحث و مناقشه میان موافقان و مخالفان 
آن شده است؛ طرحی که در اواخر دوران محمدرضا نعمت زاده - وزیر سابق صنعت، 
معدن و تجارت - به تصویب رسید و شریعتمداری - وزیر جدید - مصوبه آن را تایید 
و تعدادی دیگر از کالاها را به آن اضافه کرد اما بعد از آن به دلیل مخالفت برخی 
از سازمان ها، انجمن ها و کارشناسان از جمله سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، انجمن حمایت از حقوق مصرف کنندگان و برخی تولیدکنندگان 
صنایع غذایی روبرو شد؛ لذا اجرای این مصوبه با بیانیه شریعتمداری به تعویق افتاد.
در این میان برخی از کارشناسان بر این باورند که هنوز بستر لازم برای اجرای این 
طرح وجود ندارد و سیستم توزیع و تولید ما به دلیل مشکلاتی که دارد در صورت 
اجرای این طرح باعث غیر شفاف شدن قیمت گذاری می شود. خسرو فروغان گران 
سایه - رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی اتاق بازرگانی در گفت وگو با ایسنا، در این 
باره اظهار کرد: در سایر کشورها این روش معمول است که کارخانه ها روی کالاها 
برچسب قیمت نمی زنند و بین تولیدکنندگان رقابت شکل می گیرد و نظارت از 
سوی مصرف کنندگان اتفاق می افتد.وی ادامه داد: به دلایل مختلف نمی توان این 
شیوه را در شرایط فعلی در بازار ما ایجاد کرد. رقابت در بازار توزیع ما سالم نیست 
و مدیریت درستی در بازار توزیع ما وجود ندارد.رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی 
اتاق بازرگانی ایران افزود:  ما یک شبکه وسیع توزیع داریم که در حال حاضر نظارت 
روی آن بسیار اندک و ناچیز است. تعداد توزیع کنندگان ما هفت برابر متوسط 
جهانی است و برای همین باعث شده که نظارت بر آن بسیار دشوار شود. فروغان 
گران سایه تصریح کرد: اگر در چنین بازاری بگویم برچسب وجود نداشته باشد عملا 
مصرف کننده آسیب می بیند و قیمت ها کالاها در نقاط مختل شهر متفاوت خواهد 
بود و زمینه برای بروز تخلف زیاد می شود. از طرف دیگر کسانی که تولیدکنندگان 
برند هستند و کالای با کیفیت تولید می کنند و تولیدکننده واقعی هستند در این 
بازار آسیب می بینند چون تولیدکننده ای که بخواهد درست کار کند در این شرایط 
شکست می خورد و فضا برای متخلفین باز می شود. وی درباره اینکه چه زمانی 
می توان نسبت به حذف برچسب قیمت ها اقدام کرد گفت: زمانی می توان برچسب 
کالاها را حذف کرد که زیر ساخت های اقتصادی و سیستم توزیع اصلاح شود و یک 
مدیریت واحد و سیستم نظارتی مشخصی بر بازار توزیع تعریف کنیم و در مرحله بعد 
هم نظارت بر تولید را اجرا کنیم در این صورت می توان برچسب قیمت از روی کالا 
را حذف کرد اما در حال حاضر این اقدام منجر به شکل گیری رقابت ناسالم می شود.
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 جام جهانی بدون آلبی سلسته؟

کابوس جام جهانی بدون مسی
 نزدیک و نزدیکتر!

آرژانتین در دیداری خانگی مقابل پرو با تساوی ۰-۰ متوقف شد تا شانس این تیم 
برای رسیدن به جام جهانی 2۰۱8 روسیه، بیش از پیش به خطر بیفتد.

 دو تیم ساعتی پیش به مصاف یکدیگر رفتند که نتوانستند به نتیجه ای بهتر از 
تساوی ۰-۰ دست پیدا کنند، نتیجه ای که ممکن است باعث حضور آرژانتین در 

پلی آف جام جهانی و حتی عدم حضور آنها در این رقابت ها باشد.
آلبی سلسته به مصاف پرو می رفت که در رده چهارم قرار داشت و با کسب پیروزی 
در این دیدار می توانست وضعیت خود در جدول را دگرگون کند. با این حال حتی 
بازی در ورزشگاه خانگی هم نتوانست الهام بخش مسی و یارانش باشد و آنها 

نتوانستند قفل دروازه حریف را بشکنند.
مسی که در ترکیب قرار داشت و حضور او باعث نیمکت نشین شدن ایکاردی و 
دیبالا شده بود، کار خاصی از پیش نبرد و نتوانست تیمش را به اهدافش نزدیک 
کند. با این تساوی و با توجه به پیروزی شیلی مقابل اکوادور، آرژانتین به رده ششم 
سقوط کرد که در این رده حتی به پلی آف نیز صعود نخواهد کرد و حذف خواهد 

شد که یک فاجعه در فوتبال ملی آرژانتین محسوب می شود.
سامپائولی ۵ تغییر نسبت به تساوی ۱-۱ مقابل ونزوئلا در تیمش ایجاد کرده بود. 
اصلی ترین تغییر بازی ندادن به دیبالا بود که در فرم فوق العاده ای قرار دارد ولی 
او پیش از بازی گفته بود که بازی دادن همزمان به دیبالا و مسی ریسک است. 
ایکاردی نیز در کنار پیزارو، آکوستا و فازیو از روی نیمکت بازی را تماشا کردند ولی 

بندتو در کمال تعجب از ابتدا در ترکیب اصلی قرار گرفت.
آرژانتین بازی را هجومی آغاز کرد و پرو از همان ابتدا در لاک دفاعی فرو رفت. 
آلبی سلسته در دقیقه ۱۴ صاحب موقعیت بسیار خوبی شد که لیونل مسی آن را 
از دست داد و پرو نفس راحتی کشید. رفته رفته پرو صاحب توپ و میدان شد و 
توانست کمی بازی را در دست بگیرد و کار آرژانتین را دشوار کند. در ادامه بار دیگر 
مسی در فاصله ۷ دقیقه مانده به پایان نیمه اول صاحب یک موقعیت عالی بود. او 
با یک سانتر فوق العاده بندتو را در موقعیت گلزنی قرار داد که ضربه سر او با فاصله 

از بالای دروازه به بیرون رفت.
در شروع نیمه دوم نیز آرژانتین صاحب موقعیت خوبی بود که تیر دروازه، لیونل 
مسی را ناکام گذاشت. او در ادامه بازی نیز چندین بار تیمش را صاحب موقعیت کرد 
ولی در نهایت نتوانست کاری از پیش ببرد تا آرژانتین با تساوی ۰-۰ در این بازی، در 
موقعیت خطرناکی قرار بگیرد و حضورش در جام جهانی در هاله ای از ابهام باشد.

شجاع به دنبال ریسک دردسرساز؛

خلیل زاده دو هفته دور از ترکیب پرسپولیس
با ارسال پاسخ مربوط به ام آر آی شجاع خلیل زاده مشخص شد این بازیکن باید دو 

هفته از میادین دور باشد و قادر به همراهی پرسپولیس نیست.
شجاع خلیل زاده که دو روز قبل در تمرین پرسپولیس دچار مصدومیت شده بود، با 
عکسبرداری از ناحیه مصدومیت، مشخص شد که با کشیدگی عضله چهار سر ران 
مواجه شده و طبق اعلام کادرپزشکی باید دو هفته تمرینات اختصاصی را پشت سر 
بگذارد. این خبر شوکه آور در شرایطی که پرسپولیس در آستانه دیدار حساس برابر 
الهلال عربستان در بازی برگشت لیگ قهرمانان آسیا قرار دارد و وضعیت نابسامانی 

در خط دفاعی این تیم وجود دارد باعث نگرانی در اردوی سرخپوشان شده است.
خلیل زاده اما با مشورت کادرپزشکی به دنبال حضور در تمرینات این تیم طی 
۷2 ساعت آینده است و اعلام کرده مشکلی برابر تمرین ندارد و با توجه به شرایط 
تیم خواهان حضوری زودهنگام در ترکیب تیم است. مساله ای که با مخالفت 
کادرپزشکی تا به این لحظه همراه شده و آنها این مساله را ریسک بزرگی برای 

مدافع شماره ۳ سرخپوشان عنوان کرده اند.
برانکو ایوانکوویچ که با توجه به محرومیت و مصدومیت ۴ بازیکن تیمش، شرایط 
سختی را در جدال با الهلال در بازی رفت پشت سر گذاشت، اکنون امیدوار است 
تا با ترکیبی کامل مقابل این حریف سرسخت حاضر شود و وضعیت نامشخص 
سیدجلال حسینی و همچنین مصدومیت شجاع خلیل زاده بار دیگر او و تیمش 
را دچار بحران بزرگی خواهد کرد. با این حال باید دید ریسک شجاع خلیل زاده و 
خواسته ی او برای حضور در تمرین و تست شرایط بازگشت به ترکیب با موفقیت 
او همراه خواهد بود و پرسپولیس قادر به سود بردن از این بازیکن هست یا شرایط 
همچون بازی رفت برای آنها سخت خواهد شد؟ البته با بازگشت احتمالی سیدجلال 
حسینی که دقایقی کوتاه در تیم ملی به بازی پرداخت این امیدواری برای برانکو 
افزایش یافته تا از کاپیتان اول تیمش بتواند سود ببرد و آمادگی شجاع خلیل زاده 

نیز می تواند اطمینان بابت خط دفاعی را افزایش دهد.

معادله بازگشت برزای، خروج جباری و 
بلاتکلیفی کریمی

در صورت بازگشت بهنام برزای به استقلال، وضعیت دیگر بازیکن آبی پوشان در 
هاله ای از ابهام قرار خواهد گرفت.

رضا افتخاری مدیرعامل استقلال در تمرین روز چهارشنبه استقلال اعلام کرد که 
وینفرد شفر خواهان بازگشت بهنام برزای شده است، بازیکنی که ابتدای فصل 
توسط علیرضا منصوریان کنار گذاشته شد. افتخاری در واکنش به اینکه لیست 

استقلال پُر است، گفت که یک جای خالی برای برزای پیدا خواهند کرد.
قرار بود پس از انتخاب سرمربی جدید، مهدی رحمتی و مجتبی جباری به تمرینات 
بازگردند، اما تنها از دروازه بان استقلال خواسته شد که به تمرین بیاید. مدیرعامل 
استقلال هم درباره جباری گفت که تصور می کند همه چیز  در این باره منوط به 
پرونده پزشکی است و نمی تواند نظری بدهد. همین اظهارنظر کافی بود تا شماره 
هشت استقلال صحبت های تندی علیه مدیرعامل باشگاه مطرح کند. به نظر 
می رسد حضور جباری در استقلال با این شرایط منتفی باشد و اگر این بازیکن 
کنار گذاشته شود، جا برای بازگشت برزای باز خواهد شد. این در حالی است که 
طبق قرارداد باشگاه استقلال با جباری، غرامتی بابت فسخ قرارداد به هافبک باتجربه 
استقلال پرداخت نخواهد شد چرا که با این بازیکن طوری قرارداد بسته شده که به 

ازای هر مسابقه ای که به میدان برود، پول می گیرد.
اگر فرض بر این باشد که جباری از لیست خارج شده و برزای بازگردد، این سؤال 
پیش می آید که تکلیف محسن کریمی چه خواهد شد؟ بازیکنی که ابتدای فصل 
قراردادش تمدید شد اما به بهانه مصدومیت از لیست کنار گذاشته شد تا نیم فصل 
به تیم بازگردد. اکنون با توجه به پُر بودن لیست استقلال، مشخص نیست چه کسی 

باید کنار گذاشته شود تا کریمی هم به لیست اضافه شود.

علی کریمی از تراکتورسازی هم شکایت کرد
بازیکن سابق تراکتورسازی برای دریافت طلب خود از این باشگاه شکایت کرد.

علی کریمی بازیکن سابق تیم ملی ایران و باشگاه پرسپولیس که سابقه حضور 
در تراکتورسازی تبریز را داشت برای دریافت طلب خود از باشگاه تراکتورسازی 
شکایت خود را به AFC ارسال کرده بود و این کنفدراسیون نیز با اعلام این شکایت 
به فدراسیون فوتبال خواهان پیگیری آن شده بود.البته این شکایت تنها به دست 
فدراسیون رسیده و  باشگاه تراکتورسازی برای دریافت مجوز حرفه ای گری ملزم به 
راضی کردن علی کریمی است.باشگاه تراکتورسازی موفق شده بود هفته گذشته 

تمام شاکیان خود را راضی کنند و پرونده ای را از خود در AFC باقی نگذارند.

حمام به بازی مقابل پدیده می رسد
علی حمام مدافع تیم فوتبال ذوب آهن می تواند تیمش را در بازی با پدیده همراهی 
کند. علی حمام تا چند روز گذشته جزو بازیکنان آسیب دیده ذوب آهن بود ولی او 
در حال حاضر شرایط بهتری دارد. حمام در اردوی تیم ملی لبنان به سر می برد و 
در حال حاضر مصدومیت اش برطرف شده است. او بعد از بازگشت به ایران می تواند 

در بازی با پدیده در هفته نهم لیگ برتر به میدان برود.
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دیدار دوستانه ایران و توگو با نتیجه دو بر صفر به سود ایران به پایان رسید.
دیدار دوستانه ایران و توگو ساعت ۱8:۳۰ پنجشنبه در ورزشگاه آزادی برگزار 

شد که این دیدار در پایان با نتیجه دو بر صفر به سود ایران به پایان رسید.
گل های ایران را در این دیدار کریم انصاری فرد در دقیقه ۵2 و 6۰ به ثمر رساند.

*نیمه نخست
دقیقه 2: حرکت مهدی ترابی از جناح چپ دفاع توگو با ارسالی همراه شد که 
مدافعان توگو آن را به پشت محوطه جریمه بازگشت دادند که توپ بازگشتی را 
وریا غفوری با ضربه ای سهمگین راهی دروازه توگو کرد اما توپ با اختلاف کمی 

از کنار دروازه به بیرون رفت.
دقیقه ۹: سامان قدوس در عمق دفاع توگو حرکتی را آغاز کرد و حتی دروازه بان 
این تیم را از پیش رو برداشت. او در ادامه با پاس خودش کریم انصاری فرد را در 
موقعیت گل زنی قرار داد اما او نتوانست ضربه خوبی را راهی دروازه کند تا توپ با 

اختلاف زیاد از بالای دروازه به بیرون رفت.
دقیقه ۳۳: بازیکنان توگو از جناح چپ دفاعی ایران حرکت کردند و توپی را به 
سمت محوطه جریمه ایران ارسال کردند که به مهاجم این تیم رسید. او هم با 
چرخشی خوب ضربه ای را راهی دروازه ایران کرد اما روزبه چشمی با تکلی خوب 

مانع عبور این توپ شد تا این موقعیت برای بازیکنان توگو از دست برود.

دقیقه ۳۴: کاوه رضایی در داخل محوطه جریمه توگو صاحب توپ شد و یک 
مدافع این تیم را از پیش رو برداشت اما وقتی مدافع دوم را دریبل کرد سرنگون 

شد که داور دیدار اعتقادی به پنالتی نداشت.
*نیمه دوم

دقیقه ۴۷: سامان قدوس که در ابتدای این نیمه از جناح راست توگو بیشتر نفوذ 
می کرد، توپ بلندی را به محوطه جریمه این تیم ارسال کرد که مدافعان توگو این 
توپ را دفع کردند اما در حالی که توپ بازگشتی در شرایط خوبی به انصاری فرد 
و ترابی رسید، انصاری فرد با یک ضربه بی دقت این موقعیت را از دست داد و توپ 

با اختلاف زیاد از بالای دروازه به بیرون رفت.
دقیقه ۵2: سامان قدوس دوباره از جناح چپ حرکتی را آغاز کرد و سپس توپ 
را سمت به داخل آورد و شوت محکمی از پشت محوطه جریمه توگو راهی دروازه 
این تیم کرد که دروازه بان توگو با دفعی ناقص، توپ را مقابل کریم انصاری فرد 
قرار داد و او هم راحتترین کار یعنی بازکردن دروازه توگو را انجام داد تا نخستین 
گل بازی و ایران به ثمر برسد. دقیقه 6۰: مهدی ترابی تصمیم گرفت توپی که به 
پشت محوطه جریمه توگو آمده بود را با ضربه ای محکم راهی دروازه این تیم بکند 
اما توپ روی پای او ننشست. درحالی که به نظر می رسید این موقعیت از دست 
رفته، حسین کنعانی زادگان روی توپ اثر گذاشت تا موقعیت خوبی در اختیار امید 

ابراهیمی قرار بگیرد. ابراهیمی هم با پاسی خوب کریم انصاری فرد را در موقعیتی 
عالی قرار داد تا او مجددا به راحتی دروازه توگو را باز کند.

دقیقه 66: بازیکنان توگو که در این دیدار موقعیت های زیادی را بدست نیاوردند 
توسط لابا حرکتی را آغاز کردند اما او در حالی که تک و تنها بود از پشت محوطه 
جریمه ضربه ای را راهی دروازه لک کرد که با اختلاف از بالای دروازه بیرون رفت.

دقیقه 6۷: توگو که توانایی نفوذ به محوطه جریمه ایران را نداشت این بار هم 
از پشت محوطه تصمیم به شوت زنی کردند. آتچو ضربه محکمی را از پشت به 
سمت دروازه لک زد که در میانه راه به ابراهیمی و چشمی برخورد کرد تا به شکلی 

خطرناک از کنار دروازه ایران به بیرون برود.
دقیقه ۷۵: کولون بازیکن تازه به میدان آمده توگو، ضربه ای را از پشت محوطه 

جریمه به سمت دروازه ایران زد که به راحتی در اختیار حامد لک قرار گرفت.
ترکیب ایران: حامد لک، وریا غفوری، روزبه چشمی، محمدحسین کنعانی 
زادگان )سید جلال حسینی،۷۳(، احسان حاج صفی )سعید آقایی، ۴۵(، سعید 
عزت اللهی )امید ابراهیمی،۴۵(، مهدی ترابی )اکبر ایمانی، ۷۷(، احمد عبدالله 

زاده، سامان قدوس )رضا قوچان نژاد(، کاوه رضایی و کریم انصاری فرد
ترکیب توگو: باسا جری، فرانکو آتچو، اورا ساما، دوسِوی )وومه، ۷۵(، اکوریکو 
)کولون، 6۵(، لاوسن، املاپا، آتاکورا، لابا )ینوسی، ۷۵(، جِنه، ببِو )آگبگنیادان، 6۵(

ایران 2 - توگو صفر 

پیروزیآسانبرایشاگردانجوانکیروش

سرمربی کروات پرسپولیس کاملا موافق این مساله است که 
تیمش برخلاف فصل پانزدهم و شانزدهم شاداب نیست و اکنون 
به دنبال راهکاری برای بازگرداندن شاگردانش به مسیر گذشته 

است.
بازی هجومی و شاداب و همچنین فوتبال مالکانه پرسپولیس 
طی دو فصل اخیر باعث تمایز آنها نسبت به فوتبال داخلی شده 
بود و موفقیت های بزرگی را نیز برای آنها در پی داشت و البته 

گهگاهی نیز دچار بدشانسی می شدند.
طی لیگ پانزدهم و شانزدهم شاید کمتر از تعداد انگشتان 
یک دست آنها نتیجه را به واسطه عملکرد ضعیف خود از دست 
دادند و بیشتر اوقات بابت از دست دادن فرصت ها یا اشتباهات 
داوری و ... از نتیجه مدنظر دور می شدند. با شروع فصل هفدهم 
اما به نظر می رسید با توجه به نیمکت غنی و جذب ستاره هایی 
مثل گادوین منشا و شجاع خلیل زاده آنها موفق تر و باصلابت تر 

هواداران و پیشکسوتان تیمشان  که حامی بزرگ آنها بودند 
را مهمان فصلی باشکوه کنند. با این حال پرسپولیس در تمام 
بازی های این فصل چه در لیگ قهرمانان و چه در لیگ برتر 
نتوانسته یک عملکرد یکنواخت و موفقیت آمیز را پشت سر 
بگذارد که مسلما اصلی ترین عامل آن را می توان به نبود شور و 

هیجان گذشته در بین بازیکنان این تیم تعمیم داد.
اشاره  نکته  این  به  خود  مصاحبه  آخرین  در  البته  برانکو 
کرد که تیمش اکنون به امید، نشاط و شور نیاز دارد تا به 
تیمی که  تبدیل شود.  باصلابت گذشته  پرسپولیس  همان 
مهدی طارمی را اکنون به عنوان پرانرژی ترین ستاره خود  با 
حرکات انفجاری اش علیرغم تمام انتقاداتی که متوجهش بود 
و کاستی  هایی که داشت در اختیار نخواهد داشت؛ تیمی که 
حواشی مربوط به حذف احتمالی اش می تواند انتقادات را بیشتر 
کند، تیمی که البته محرومیت محتمل از نقل و انتقالات فصل 

آتی بزرگترین دغدغه مدیریتی و هواداران است و البته تیمی که 
علیرغم نبود رقیبی سرسخت برای تصاحب قهرمانی همچنان 
دور از انتظار ظاهر شده است و تکلیف سرمربی اش نیز برای ادامه 

فصل نامشخص است.
برانکو که توانست معماری بزرگی با حضور خود در این تیم 
شکل دهد و آنها را از تیمی همیشه بازنده و دور از عنوان به 
تیمی قابل احترام نزد هواداران و پیشکسوتان تبدیل کند اکنون 
کار سخت تری را پیش روی خود خواهد دید. تیمی که با حواشی 
زیاد و البته انتظاراتی که این روزها از آن می رود باید خیلی زود به 

مسیر هیجان انگیز رقابت ها بازگردد.
در  آدمهایی  معدود  از  گفته  قبلا هم  که  برانکو همانطور 
پرسپولیس است که از کسب موفقیت خسته نشده . او اما این 
میل را باید به تیمش تسری بدهد. اشتیاق و اشتهایی  که حالا 

لازمه ادامه زندگی در پرسپولیس است .

 پرسپولیس - برانکو؛ اشتیاق کجاست آقای پروفسور؟

در  خود  گذشته  موفقیت های  از  عبور  برابر  ایران  نوجوانان  فوتبال  ملی  تیم 
آوردگاه های بین اللملی، از روز شنبه در جام جهانی زیر هفده سال هند به میدان 

می رود و در نخستین گام با گینه رو به رو می شود.
جام جهانی زیر ۱۷ سال از روز جمعه به میزبانی هند برگزار می شود و 2۴ تیم برتر 
جهان به مصاف هم می روند. تیم ملی نوجوانان ایران نیز با هدایت عباس چمنیان 

کار خود را از روز شنبه با دیدار برابر گینه آغاز می کند.
نوجوانان ایران در گروه C این رقابت ها با تیم های گینه، آلمان و کاستاریکا هم گروه 
هستند. بازی های این گروه در شهر گوا برگزار می شود. پیش از این، نوجوانان ایران 
در همین شهر به مقام نایب قهرمانی آسیا دست یافته بودند و تجربه کافی برای 

بازی در این شهر را دارند.
 تیم ملی ایران برای رسیدن به این مسابقات در رقابت های قهرمانی فوتبال آسیا 
توانست مقام نایب قهرمانی آسیا دست یابد. شاگردان عباس چمنیان بعد از صعود 
به این جام جهانی یک سال فرصت داشتند به آماده سازی بهتر این تیم بپردازند و 
تقریبا آن تیم نسبت به یک سال پیش متحول شده است. این کمتر از ده روز قبل 
دو دیدار تدارکاتی برابر تیم های فرانسه و مکزیک - تیم های حاضر در جام جهانی  
انجام داد به ترتیب هر دو تیم را با نتایج ۴ بر صفر و ۳ بر صفر شکست داد تا آمادگی 

بسیار خوب خود را نشان دهد.
چندین بازیکن تیم ملی ایران در لیگ برتر به میدان می روند و تاکنون عملکرد 
درخشانی را از خود به جای گذاشتند. عمده بازیکنان این تیم از تیم های سایپا، 
پیکان، فولاد خوزستان و استقلال خوزستان است و سایر بازیکنان هم از تیم های 
کم نام و نشان شهرستانی هستند. این نکته بیانگر کم توجهی تیم های شاخص 
مانند استقلال، پرسپولیس، ذوب آهن، سپاهان، تراکتورسازی و ... به تیم های پایه 

خود است.
ایران پیش از این در سال های 2۰۰۱، 2۰۰۹ و 2۰۱۳ نیز به جام جهانی نوجوانان 
صعود کرده بود و در دو دوره اخیر به مرحله یک هشتم نهایی صعود کرده است. 

بازیکنانی مانند کاوه رضایی، امید عالیشاه، پیام صادقیان، سید حسین حسینی، 
اکبر ایمانی، سعید عزت اللهی، سید مجید حسینی، صادق محرمی و ... محصول 
هم تیم ها هستند. سه رقیب ایران در این رقابت ها توانستند عملکرد بسیار خوبی را 
در قاره های خود ارائه دهند. در ادامه این گزارش به بررسی عملکرد رقبای ایران در 

سه قاره اروپا، آمریکای شمالی و آفریقا می پردازیم.
تیم ملی آلمان

تیم ملی آلمان در سال 2۰۱۷ در مسابقات قهرمانی فوتبال اروپا در مرحله 
نیمه نهایی مقابل رقبای خود شکست خورد اما توانست مجوز حضور در جام جهانی 
را به دست آورد. آلمان ها در ادوار حضور خود در جام جهانی یک بار دوم شدند که 
به سال ۱۹8۵ باز می گردد. همچنین این کشور در سال 2۰۰۱ و 2۰۰۷ در رده 

سوم و در سال ۱۹۹۷ در رده چهارم جهان ایستاده است.
از بهترین بازیکنان آلمان در جام جهانی جوانان می توان به تونی کروس اشاره کرد 

که در سال 2۰۰۷ توپ طلای مسابقات را از آن خود کرد.
تیم ملی گینه

نماینده فوتبال آفریقا در رقابت های قهرمانی این قاره مرحله نیمه نهایی صعود 
کرد اما در پایان مقام سوم این رقابت ها را به دست آورد و راهی جام جهانی شد.

آنها در سال های 2۰۱۵، ۱۹۹۵، ۱۹8۹ و ۱۹8۵ در جام جهانی حضور داشته اند. 
بهترین رتبه این تیم چهارمی جهان در سال ۱۹8۵ است.

تیم ملی کاستاریکا
این تیم در رقابت های قهرمانی کونکاکاف به صورت مشترک مقام سوم این قاره را 

به دست آورد و به جام جهانی صعود کرد.
آنها در دوره های زیادی در این رقابت ها حضور داشتند اما همواره تا  مرحله یک 

چهارم نهایی مسابقات صعود کردند و رتبه ای بهتر از این به دست نیاورده اند.
آنها در سال های 2۰۱۵، 2۰۰۹، 2۰۰۷، 2۰۰۵، 2۰۰۳، 2۰۰۱، ۱۹۹۷، ۱۹۹۵ و 

۱۹8۵ در جام جهانی حاضر شدند.
C برنامه بازی های گروه

شنبه، ۱۵ مهر
آلمان - کاستاریکا، ساعت ۱۴:۳۰

ایران - گینه، ساعت ۱۷:۳۰
سه شنبه، ۱8 مهر

کاستاریکا - گینه، ساعت ۱۴:۳۰
ایران - آلمان، ساعت ۱۷:۳۰

جمعه، 2۱ مهر
گینه - آلمان، ساعت ۱۴:۳۰

ایران - کاستاریکا، ساعت ۱۴:۳۰

جام جهانی زیر ۱۷ سال 2۰۱۷

 یوزهای جوان به دنبال نوشتن تاریخ

باشگاه ها صرف نظر کند، بلکه در صورت اعطای مجوز به باشگاه  رنه تنها AFC حاضر نیست از پی گیری شکایات داخلی از 
های مسئله دار، فدراسیون را نیز مورد مواخذه وتنبیه قرار خواهد 

داد.
 "اگر بخواهیم باشگاه های بدهکار را به لیگ برتر راه ندهیم تیمی 
نمی ماند. دو تیم می مانند که باید ۱6 بار با هم بازی کنند".)مهدی 

تاج، بیستم فروردین ماه امسال(
طرح این استدلال برای توجیه مماشات فدراسیون و سازمان 
لیگ با باشگاه های بدحساب، قدمتی چندین و چند ساله دارد و 
رئیس امروز فدراسیون فوتبال در ابتدای سال ۱۳۹6 همان صحبتی 
را تکرار کرد که اهل فوتبال از گذشته ها به شنیدنش عادت دارند. 
اینکه باشگاه ها برای صاف کردن بدهی ها نیاز به زمان دارند. در 
عین حال در تمام این سال ها نه تنها از بدهی های انباشته شده 
هیچ باشگاهی کاسته نشد بلکه تعهدات مالی آنها همچنان سیر 

صعودی را طی می کنند.
اما سه ماه بعد یعنی بیست و سوم مرداد ماه، مهدی تاج حرف 
هایی زد که جامعه فوتبال برای اولین بارمی شنید: "ما می توانیم 
لیگ را با ۱۰، ۱2 و حتی هشت تیم برگزار کنیم. ما باید لیگ را با 

تیم هایی برگزار کنیم که مجوز حرفه ای دارند."
این تغییرلحن یا موضع در قبال باشگاه های بدهکار، بیش از آنکه 
نشات گرفته از یک تغییررویکرد داوطلبانه از سوی سیاست گذاران 
فدراسیون و وزارت ورزش باشد، ریشه در تغییر نوع بازرسی های 

AFC دارد که از "صوری" به "واقعی" تبدیل شده اند.
در واقع "کُنشی" ما را به "واکنش" واداشته است و لاجرم می 

باید به آن تن دهیم. بدون آنکه عمیقا، به صلاحیت   آن باورقلبی 
داشته باشیم. چون می ترسیم. می ترسیم از لیگ قهرمانان محروم 
شویم. می ترسیم میلیون ها هوادارعاشق با سقوط تیمشان به رده 
پایینتردرسوگ بنشینند. می ترسیم از سهمیه ما در آسیا کاسته 
شود ... این توصیفی است که می توان از وضعیت آشفته حاکم بر 
فدراسیون کرد که دربرابر فشارهای ناشی از سیاست های جدید 
و جهانی فیفا، سعی درمقاومت حداکثری دارد تا بلکه از شدت و 
حدت سخت گیری ها بکاهد. طی ماه های اخیر، به موازات رایزنی 
های مهدی تاج با شیخ سلمان برای خرید زمان و مهلت بیشتر برای 
تکمیل پرونده های مالی باشگاه ها، مسئولین فدراسیون به دنبال 
راهکارهای حقوقی هم گشته اند تا حدالامکان از شعاع نظارتی و 
حَکَمیت AFC بکاهند. این را با استناد به پاسخ کنفدراسیون آسیا 

به دبیرکل فدراسیون فوتبال می گوییم.
*رمزگشایی از پاسخ AFC به دبیرکل فدراسیون فوتبال

از پاسخ نامه کنفدراسیون فوتبال آسیا به دبیرکل فدراسیون، 
اینگونه برمی آید که آقای ساکت طی نامه ای خبر ازاستقرار و 
استحکام کمیته جدیدی به نام کمیته تعیین وضعیت، مطابق با 
آئین نامه فیفا داده است با این مضمون که وجود ساختار حقوقی 
جدید مشکلات گذشته را از بین خواهد برد، روند حقوقی هم می 
تواند طبق سلسله مراتب بدوی-استیناف در داخل فدراسیون ایران 
حل شود و راه شکایت به دادگاه عالی ورزش)کاس( هم همیشه 
باز خواهد بود. لذا نیازی به دخالت حقوقی AFC در جریان پرونده 

های داخلی نیست.
در متن پاسخ AFC آمده است: "ما از اظهارات شما مبنی بر 

مسئولیت داشتن کمیته انضباطی و استیناف فدراسیون جهت 
رسیدگی به اختلافات مالی بین افراد و باشگاه ها آگاه شدیم که در 
حال حاضر کمیته تعیین وضعیت بازیکنان فدراسیون شما مرجع 
ذی صلاح جهت رسیدگی به این موضوعات است. ما همچنین 
استیناف شما و دادگاه CAS مراجع  متوجه شدیم که کمیته 

رسیدگی بعدی است."
که  بقبولانند  فدراسیون  به  دارند  سعی   AFC مسئولین اما 
عملشان خیر است و این نظارت "به منظور حمایت از تلاشهای 
ارکان فوق در فدراسیون شما" بوده و روند مطلوب این است که ما 
"تمام شکایاتی را که علیه باشگاه ها دریافت می کنیم را برای شما 
ارسال می نماییم". در این نامه اکیدا از فدراسیون خواسته شده 
مجوز حرفه ای به باشگاهی که مشکلات بدهی خود را حل نکرده 
است ندهد.  اما آنچه که بیش از هر چیز باید اهالی فدراسیون را 
 AFC نگران کند جمله آخر آن است: "این موضوع همچنین به
کمک می کند تا متوجه شود که به کدام باشگاهها به اشتباه مجوز 
داده شده است". این به آن معنی است که کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نه تنها حاضر نیست از پی گیری شکایات داخلی از باشگاه ها 
صرف نظر کند، بلکه در صورت اعطای مجوز به باشگاه های مسئله 

دار، فدراسیون را نیزمورد مواخذه وتنبیه قرار خواهد داد.
*اذعان فدراسیون به حق شکایت داخلی ها به کاس

نکته مهم دیگراین نامه اذعان فدراسیون به حق طلبکاران ورزشی 
داخلی به طرح دعوی در دادگاه عالی ورزش در لوزان سوئیس است. 
حقی که مطابق قوانین به رسمیت می شناسد ولی دوست ندارد 
در داخل به اصطلاح جار بزنند. چون اگر قرار باشد همه شاکیانی 

که احکام قطعی را از کمیته های مربوطه گرفته اند ولی همچنان از 
وصول مطالبات خود عاجزند، بروند به کاس شکایت کنند، می شود 

همان آش و همان کاسه!
در یک روند طبیعی حقوقی، زمانی پای دادگاه عالی ورزش به 
میان می آید که یکی از طرف های دعوا به حکم صادره اعتراض 
داشته باشد. در اکثر قریب به اتفاق احکام  دهه اخیر، باشگاه ها رای 
های صادره را قبول کرده اند ولی می گویند نداریم بدهیم. حال 
اینجا اگر شکایتی تسلیم کاس شود، متشاکی، نه باشگاه بلکه خود 
فدراسیون و سازمان لیگ خواهند بود و به آنها گفته خواهد شد که 
شما حق نداشتید ازاعمال تنبیهات علیه باشگاهی که محکوم شده 

چشم پوشی کنید و برای آنها دوباره مجوز حرفه ای صادر کنید.
پس چه چیزی ما و AFC را توجیه می کند که مقدمات باز شدن 

چنین پرونده هایی در کاس فراهم شود؟
واقعیت این است که در این آشفتگی، فدراسیون فوتبال تنها 
نیست و کل افکارعمومی فوتبالی به نوعی درگیرند. درست یا غلط، 
به نفع فوتبال یا به ضرر فوتبال، به صلاح یا ... همه بحث های لازم 
و مفیدی هستند و در خلال آنها می توان مفاهیمی چون منافع 
فوتبال، منافع ملی و مدیریت ورزشی را دوباره تعریف کرد. ولی 
دیدگاه های شخصی ما هر چه باشند خللی درعزم فیفا به برقراری 

انضباط  مالی درهمه فدراسیون ها ایجاد نخواهند کرد.
با این رویه شاید بیش از دو تیم از لیگ یک امسال به لیگ برتر 
راه یابند. شاید هم چشم انداز آینده لیگ برتر با "۱۰، ۱2 و حتی 
هشت تیم" چنانکه آقای تاج هشدار داده بیش از آن که فکر می 

کنیم به واقعیت نزدیک باشد.

رمزگشایی از پاسخ AFC به دبیرکل فدراسیون فوتبال

فوتبال ایران در آستانه رژیم حیاتی لاغری!
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اگر خون سفتی دارید، این مطلب مخصوص 
شماست!

اسیدهای چرب امگا-۳ موجود در گوشت ماهی سالمون به عنوان یک رقیق کننده 
خون عمل می کنند و در صورت مصرف منظم می تواند از تشکیل لخته های خون 

جلوگیری کند.
برخی افراد همواره از سردی دست ها و پاهای خود شکایت دارند. در شرایطی که 
می توان با استفاده از یک وسیله گرمایشی این شرایط را تا حدودی تسکین داد، اما 
برای درمان ریشه ای باید عملکرد دستگاه گردش خون بدن آنها تقویت شود. انجام 

این کار می تواند از سلامت قلبی عروقی انسان در بلند مدت نیز محافظت کند.
پزشکان به طور معمول انواع مختلفی از تمرینات ورزشی را برای حفظ آزادانه جریان 
خون توصیه می کنند. حرکت بدن سریع ترین و موثرترین روش برای تقویت گردش 
خون محسوب می شود. اما آیا می دانستید که برخی مواد غذایی نیز می توانند به 
افزایش گردش خون شما کمک کنند؟ برخی مواد غذایی مغذی می توانند به طور 
طبیعی خون را رقیق کرده و از تشکیل و چسبیدن پلاک ها به دیواره رگ های خونی 
که موجب تشکیل لخته های خون در دستگاه گردش خون می شوند، پیشگیری 

کنند. در ادامه با برخی از بهترین آنها بیشتر آشنا می شویم.
ماهی سالمون

اسیدهای چرب امگا-۳ موجود در گوشت ماهی سالمون به عنوان یک رقیق کننده 
خون عمل می کنند و در صورت مصرف منظم می تواند از تشکیل لخته های خون 
جلوگیری کند. هر هفته دو یا سه وعده ماهی سالمون مصرف کنید یا مصرف روزانه 

مکمل DHA را پس از مشورت با پزشک مد نظر قرار دهید.
سیر

سیر می تواند نقش مهمی در حفظ سلامت قلبی عروقی انسان داشته باشد، زیرا از 
ویژگی های رقیق کنندگی خون سود می برد، از این رو خطر حملات قلبی و سکته 
مغزی را کاهش می دهد. مکمل های سیر در بازار موجود هستند، اما برای بهره مندی 

از تمام فواید این ماده غذایی بهتر است حبه های خام آن را مصرف کنید.
فلفل کاین

شما عملا می توانید اثر مصرف ادویه بر بهبود گردش خون را احساس کنید! مصرف 
فلفل کاین دمای بدن را اندکی افزایش می دهد، که دلیل تعریق انسان را توضیح می 
دهد، و به عنوان یک رگ گشا عمل می کند که باز شدن رگ های خونی و در نتیجه 

جریان بهتر و آزادانه خون در سراسر بدن را موجب می شود.
زنجبیل

پژوهش ها نشان داده اند که مصرف منظم زنجبیل می تواند سطوح کلسترول را 
کاهش دهد و از لخته شدن خون پیشگیری کند. برش های زنجبیل تازه را می توانید 
در یک لیوان آب جوش انداخته و پس از گذشت چند دقیقه از یک چای زنجبیل 

مفید لذت ببرید.
شکلات

آیا به دنبال بهانه ای برای افزایش مصرف شکلات هستید؟ نتایج یک مطالعه که 
توسط موسسه ملی خون، قلب و ریه آمریکا انجام شد، نشان داد مقدار یک ترکیب 
لخته کننده خون به نام ترومبوکسان در ادرار افرادی که شکلات بیشتری مصرف 
کرده بودند، نسبت به آنهایی که علاقه ای به شکلات نداشتند، کمتر بوده است. با این 
وجود، پژوهشگران نسبت به مصرف بیش از اندازه قند و چربی نیز هشدار داده اند. 
اما مصرف چند تکه شکلات تلخ در روز می تواند برگ برنده شما برای یک جریان 

خون سالم باشد.

هله هوله های سالم ومفید
هله هوله های سالم یا میان وعده ها، نقش مهمی در تغذیه صحیح دارند که در 
زمانهای مختلف  نیاز های بدن را تامین می کنند، در بسته سلامت امروز با هله هوله 

های سالم آشنا خواهید شد.
شما هم از آن دسته افرادی هستید که وقتی وارد خونه میشین یا پای تلویزیون 
میشینین، دوست دارید فورا خودتون راو با یک خوردنی مشغول کنید؟ خشکبار یکی 

از بهترین جایگزین ها برای چیپس و پفک هست! 
کپسولی به نام کشمشهله هوله سالم را بشناسیم

خوردن کشمش شما را از پوکی استخوان در امان نگه می دارد و آهن، پتاسیم، 
کلسیم و ویتامین B به بدن تان می  رساند. خوردن کشمش استرس هایتان را کم 

می کند و برای فعالیت های روزانه تان به شما انرژی می دهد. 
هر چند چای ممکن است فرآیند جذب آهن را کاهش دهد اما مطمئناً مصرف 

کشمش با چای خیلی بهتر از مصرف قند است.
به یاد برنجک های قدیم

برنجک خانگی یک میان وعده مناسب برای بچه هایی است که در سن رشد قرار 
دارند. برای درست کردنش کافی است چند پیمانه برنج را به مدت چند ساعت خیس 
کنید. بعد از خشک شدن به طور کامل، در یک تابه روغن کنجد یا ذرت بریزید و آن را 
کمی تفت بدهید تا پف کند. دانه های برنجک به همراه گردو می تواند ترکیب خوشمزه 

و مفیدی باشد. همین حالا دست به کار شوید. 
گندمک، جرقه های خانگی هله هوله سالم را بشناسیم

این روزها بعضی از کارخانجات، گندمک را به شکل صنعتی تولید می کنند اما 
درست کردن آن راحت و بی دردسر است. کافی است مقداری گندم را بپزید و پس 
از خشک شدن در یک تابه روغن کنجد یا ذرت بریزید و آن را تفت دهید. در آخر 
می توانید کمی عسل به آن اضافه کنید. بیشتر بچه ها دوست دارند گندمک را با شیر 
بخورند. در این صورت بهتر است شیر را به جای شکر با عسل شیرین کنید تا خواص 

بیشتری به عصرانه شان افزوده شود.
 فشارخون دارید؟ شاهدانه بخورید

خوردن شاهدانه تاثیر ضدافسردگی دارد و سیستم ایمنی بدنتان را هم افزایش 
می دهد. ضمن آنکه این دانه خوشمزه به حفظ سلامت پوست و موی شما هم کمک 

می کند.
توت سفید بخورید

توت سفید سرشار از آهن و ویتامین C است. پس کم خون ها از خوردن آن غافل 
نشوند. ضمن آنکه قند طبیعی آن ضرر ندارد و به خاطر داشتن فیبر، ملین خوبی برای 

دستگاه گوارش به حساب می آید.
سویاخور شوید

سویا سرشار از کلسیم است و علاوه بر آن به جذب این ماده حیاتی در بدنتان هم 
کمک می کند. آجیل سویا، بدن شما را در برابر عفونت ها مقاوم می کند و یک خوراکی 

مقرون به صرفه به شمار می رود.
کنجد فقط برای روی سنگک نیست

کنجد سرشار از زینک است و شما با خوردن آن از مصرف قرص های این ماده بی 
نیاز می شوید. پیشنهاد می کنیم مخلوط هله هوله سالم را بشناسیم

 کنجد و شاهدانه را حتما امتحان کنید. ضمن آنکه می توانید ارده )کنجد نرم و 
ساییده( به همراه عسل را به عنوان یک وعده مقوی و خوشمزه به برنامه غذایی تان 
اضافه کنید.  چیپس، پفک، انواع اسنک ها، ویفرها، شکلات ها و... همگی از جمله 
تنقلات فانتزی غیر ضروری است که به جهت دارا بودن نمک، روغن، مواد طعم 
دهنده، رنگ دهنده، مواد شیرین و نگه دارنده محدودیت مصرف دارد. نمک زیاد این 
محصولات سبب آسیب به کلیه ها و پرفشاری خون خواهد شد. رنگ های به کاررفته 
باعث بروز اختلالات رفتاری، اضطراب، تندخویی و حساسیت شده و روغن های چند 
بار مصرف سرخ کردنی طی حرارت های بالا با ایجاد رادیکال های آزاد پراکسید، مواد 
سرطان زایی را ایجاد می کند که مصرف دراز مدت آن سبب ابتلای مصرف کننده به 
انواعی از سرطان ها می شود. از اینرو،  بهتر است، خانواده ها میان وعده های سالم را 

جایگزین هله هوله های ناسالم و صنعتی کنند.

نخوردن این وعده غذایی قلب را از کار 
می اندازد!

بزرگسالان میانسالی که به طور معمول از مصرف وعده غذایی صبحانه خودداری 
می کنند بیشتر دچار گرفتگی عروق قلب می شوند.

متخصصان سلامت در آخرین مطالعه خود در مورد ارتباط مصرف وعده صبحانه با 
تقویت سلامت قلب دریافتند: افرادی که صبحانه مصرف می کنند و خوراکی مناسب 
برای قلب را در این وعده غذایی می گنجانند کمتر دچار گرفتگی عروق قلبی می شوند.

به گفته آنها مصرف صبحانه از تشکیل پلاک ها در عروق قلب جلوگیری می کند. 
پلاک ها مواد زائد چربی، کلسیم و دیگر موادی هستند که در رگ ها شکل گرفته 
و با وجود آنها عروق، دچار گرفتگی و عارضه تصلب شرایین )سختی سرخرگ ها( 
می شوند. هر چند در این مطالعه تایید نشده است که خودداری از مصرف صبحانه به 
طور مستقیم به عروق آسیب می زند.  به گفته متخصصان آمریکایی صبحانه نخوردن 
مستقیما موجب تشکیل پلاک در عروق قلب نمی شود اما دلایلی وجود دارد که به 

موجب آنها کنار گذاشتن وعده صبحانه به خطر تصلب شرایین کمک می کند.
به گزارش هلث دی نیوز، متخصصان معتقدند افرادی که صبحانه مصرف می کنند 
سالم تر هستند. به طور کلی آنان مقادیر بیشتری میوه و سبزی مصرف می کنند. 
همچنین این افراد کمتر دچار چاقی، فشار خون بالا، دیابت یا کلسترول ناسالم 

می شوند.

علمی و سلامت 
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اگر دچار آلرژی فصلی هستید، می دانید معنی عذاب 
کشیدن چیست. عطسه کردن، خارش چشم ها، گرفتگی 
و فشار سینوس ها – تمام این علائم می توانند غیر قابل 
تحمل شوند. شاید تمام داروهای ضد حساسیت بدون نیاز 
به نسخه را برای فرونشاندن این علائم به کار برده باشید 
اما شاید دلتان نخواهد دارو مصرف کنید. شواهدی وجود 
دارد که نشان می دهد راه حل هایی کاملا طبیعی برای 

بهبود این مشکل وجود دارد.
تب یونجه، رینیت آلرژیک یا آلرژی فصلی – داروهای 
بسیاری چه با نسخه چه بدون نسخه ساخته شده اند 
تا جلوی علائم شبیه به سرما وردگی این حساسیت ها 
را بگیرند. اما برخی از این داروها خود لیستی بلند از 
عوارض جانبی دارند. درک چگونگی عملکرد هیستامین 
های طبیعی  آنتی هیستاین  بفهمید  کند  کمک می 
به  علائم حساسیت  با  مقابله  برای  توانند  می  چگونه 

کمکتان بیایند.
آنتی هیستامین ها چگونه کار می کنند؟

آلرژی شما واکنش سیستم ایمنی بدن است به یک ماده 
بی ضرر دیگر. این ماده – چه گرده چه گرد و غبار – با 
سلول های دیواره مخاط بینی، دهان، گلو، ریه ها، معده 

و روده ها تماس پیدا می کند. همین اتفاق باعث تحریک 
آزاد شدن هیستامین می شود.

هیستامین پروتئینی است که دلیل تمام علائم مرتبط با 
آلرژی تان است – عطسه کردن و تمام نشانه های شبیه 
به سرماخوردگی که اذیتتان می کند. آنتی هیستامین 
مانع فعالیت هیستامین می شود و به دنبالش واکنش 

آلرژیک نیز متوقف می شود.
بسیاری از داروهای بدون نیاز به نسخه ضد حساسیت 
که در داروخانه ها پیدا می کنید حاوی آنتی هیستامین 
هستند. اما همچنین عصاره میوه ها و گیاهان خاصی 
هستند که می توانند همین تاثیر را روی تولید هیستامین 

داشته باشند.
۱- گزنه دوپایه

گزنه دوپایه یک داروهای شناخته شده در طب طبیعی 
است و می توان آن را یک آنتی هیستامین دانست. در یک 
تحقیق ۵8 درصد از شرکت کنندگان پس از استفاده از 
این دارو احساس کردند علائمشان بهبود پیدا کرده است و 
همچنین 6۹ درصد از شرکت کنندگان گفتند از داروهای 
دیگر مصرفش بهتر بوده است. گزنه دوپایه را می توانید در 
داروخانه ها و عطاری های معتبر پیدا کنید. افرادی که در 

این تحقیق شرکت کرده بودند روزانه ۳۰۰ میلی گرم از 
این گیاه استفاده می کردند.

2- کورستین
کورستین آنتی اکسیدانی است که به صورت طبیعی 
تا به  در پیاز، سیب و دیگر محصولات پیدا می شود. 
حال چندین تحقیق نشان داده اند که کورستین تاثیر 
آنتی هیستامینی دارد. در یک تحقیق همچنین مشخص 
شد این آنتی اکسیدان عوارض جانبی تنفسی آلرژی را 
از طریق کاهش التهاب مسیرهای تنفسی در موش ها 
کاهش داده است. کورستین را می توانید به صورت مکمل 
از داروخانه ها تهیه کنید و یا خیلی ساده غذاهایی که 
حاوی این آنتی اکسیدان هستند را در برنامه غذایی خود 

افزایش دهید.
۳- بروملین

بروملین ماده ای است که بیشتر در آناناس پیدا می 
شود اما می توانید در شکل مکمل نیز از آن استفاده 
اختلال  درمان  برای  بروملین  شود  می  گفته  کنید. 
تنفسی و التهاب همراه با آلرژی تاثیر گذار است. توصیه 
می شود روزانه سه مرتبه ۴۰۰ تا ۵۰۰ میلی گرم از آن 

استفاده کنید.

C ۴- ویتامین
ویتامین C یک آنتی هیستامین طبیعی است که خیلی 
ساده می توان پیدایش کرد. بیشتر میوه ها و سبزیجات 
سرشار از ویتامین C هستند و همچنین می توان مکمل 
عوارض  هیچگونه  که  آنجا  از  کرد.  استفاده  نیز  را  آن 
جانبی ندارد و غیر سمی است، راه حلی بی خطر برای 
درمان گرفتگی بینی و دیگر نشانه های ناخوشایند آلرژی 
فصلی است. متخصصان توصیه می کنند روزانه حداقل 
دو گرم ویتامین C دریافت کنید تا بهترین تاثیر را آنتی 

هیستامینی آن را ببینید.
وقتی از آلرژی رنج می برید به نظر می رسد بهبود خارج 
از دسترس است. با ترکیب داروهای طبیعی التیام دهنده 
آلرژی مراقب مناسب از خود و اجتناب از عوامل حساسیت 
زا ) در صورت امکان ( می توانید به هرچه کمتر شدن 
علائم حساسیت کمک کنید. همچنین به خاطر داشته 
باشید در حالی که منابع غذایی حاوی آنتی هیستامین 
بی خطر هستند، مکمل آنها را نمی توان بدون عوارض 
دانست. بنابراین قبل از استفاده با پزشک خود صحبت 
کنید و از کیفیت مکملی که می خرید اطمینان حاصل 

کنید.

درمانآلرژیباآنتی
هیستامینطبیعی!

 

با  "لینکلن"  در  "نبراسکا"  دانشگاه  محققان 
حضور دکتر "علی تمایل" دانشمند ایرانی خود و با 
همکاری دانشکده پزشکی هاروارد و "موسسه فناوری 
ماساچوست" ) MIT ( موفق به توسعه یک بانداژ 
شدند که توسط یک گوشی هوشمند کنترل می شود.
 این بانداژ می تواند دوزهای تازه دارو را در طول 
زمان یا حتی انواع مختلف دارو را در زمان های خاصی 

به بدن برساند.
این بانداژ از الیاف رسانای الکتریکی ساخته شده که 

با هیدروژل پوشیده شده اند.
این ژل به نوبه خود حاوی داروهایی نظیر آنتی 
بیوتیک ها، عوامل رشد یا مسکن می باشد. این بدان 
معنی است که داروهای مختلف می توانند تنها درون 

یک بانداژ و بر روی الیاف مختلف تعبیه شوند.
یک میکروکنترلر متصل )اندازه یک تمبر پستی( 
ولتاژ را از طریق الیاف انتخابی و در زمان انتخابی 
ارسال می کند. هنگامی که این کار را انجام می دهد، 
این فیبرها حرارت یافته و ژل هایی را که آنها را پوشش 

داده را نیز گرم می کنند. این باعث می شود که ژل، 
دارو را در محل زخم منتشر کند.

و  بی سیم  صورت  به  می تواند  میکروکنترلر  این 
توسط یک گوشی هوشمند یا تبلت فعال شود.

در این بانداژ همچنین می توان سنسورهایی را تعبیه 
کرد تا گلوکز، pH و سایر شاخص های سلامت بافت 

پوست را اندازه گیری کنند.
این بانداژ همچنین می تواند در زمان نیاز به طور 

مستقل نیز خود را برای ارائه دارو فعال کند.
پیش بینی شده است که این فناوری می تواند به 
طور خاص در درمان زخم بیماران دیابتی و یا دیگر 
زخم های مزمن و یا برای سربازانی که در میدان 
جنگ در معرض پاتوژن های مختلف هستند، مفید 

باشد.
دکترعلی تمایل، دانشمند ایرانی و استادیار دانشگاه 
نبراسکا می گوید: "این اولین بانداژی است که قادر 
به آزادسازی دوزهای مشخص و هدفمند دارو است." 
"شما می توانید داروهای متعددی را با استفاده از این 
بانداژ به بدن ارائه کنید که این یک مزیت بزرگ در 

مقایسه با سایر سیستم ها است."

توسعه یک پروتز هوشمند برای نظارت بر توسعه یک بانداژ هوشمند که با گوشی هوشمند کار می کند!
عفونت های احتمالی

دانشمندان از دفتر تحقیقات دریایی )ONR( یک پروتز راحت هوشمند را ایجاد کرده اند 
که می توانند به صورت دلخواه متصل و جدا شود و با سنسورهایی که دارد، وجود فشار و 

عفونت را تشخیص دهد.
یکی از متداول ترین نوع پاهای مصنوعی، پروتزهای سوکتی است که به انتهای اندام 
متصل می شود. اما آنها می توانند بیش از حد بر بافت نرم آن ناحیه فشار وارد کرده و 
سبب شوند تا بسیاری از کسانی که دچار قطع عضو شده اند به ناچار از صندلی چرخدار 

استفاده کنند.
 Monitoring(  "اما این پروتز جدید که "سیستم نظارت بر پروتز پیوند استخوان
OsseoIntegrated Prosthesis )MOIP نام دارد برای افزایش راحتی، دارای یک تثبیت 
کننده تیتانیومی است که به صورت جراحی وارد استخوان ران بیمار می شود و در آنجا 

فرآیند " پیوند استخوانی "  ) Osseointegration( شکل می گیرد.
Osseointegration به مفهوم ایجاد یک ارتباط مستقیم و ساختاری بین استخوان زنده 
و سطح ایمپلنت کاشته شده اشت. در این پدیده که نوعی جوش خوردن است پس از 
قراردادن ایمپلنت در استخوان، سلول های استخوان ساز به طرف آن مهاجرت می کنند و با 
استخوان سازی در سطح بدنه ایمپلنت سبب جوش خوردن استخوان به ایمپلنت می شوند. 

این تحقیقات برای اولین بار روی ایمپلنتی از جنس فلز تیتانیوم انجام گرفت.
پس از آن عضو مصنوعی می تواند به ایمپلنت متصل شود. با توجه به جابجایی بافت نرم، 
این نوع پروتز راحت تر بوده و اجازه می دهد تا حرکت پیاده روی به صورت طبیعی تری 

انجام شود.
از آنجای که بروز عفونت در اثر استفاده از اندام های مصنوعی هنوز هم یک مشکل بزرگ 
محسوب می شود، محققان سنسورهای سازگار با محیط زیست را در داخل اندام باقی مانده 

بیمار تعبیه کردند و آن را به دیگر سنسورها در پروتز متصل کردند.
این سنسورها عواملی را کنترل می کنند که می تواند به بیمار کمک کنند و از بروز عفونت 

پیشگیری کرده و آن را درمان کنند.
این سنسورها دمای بدن بیمار و تعادل pH را به عنوان علائم عفونت ردیابی کرده و نحوه 

همبستگی استخوان با آن را نظارت می کند.
این کار می تواند به پزشکان کمک کند تا بدانند که آیا زمان آن رسیده که بیمار تمام 
وزن خود را بر روی اندام جدید قرار دهد یا خیر. ضمن اینکه این داده ها را می توان در طول 

زمان جمع آوری کرد تا احتمال سایش و پاره شدن را بررسی کرد.
این محققان تاکنون نمونه اولیه این پروتز را توسعه دادند و امیدوارند که بتوانند تا سال 

آینده آن را وارد فاز آزمایشات بالینی کنند.
آنها امید دارند که با موفقیت در این مرحله بتوانند برای اندام های قسمت بالایی بدن نیز 

نظیر این پروتز را توسعه دهند.

مغز انسان مجهز به سیستم تخلیه مواد زاید است
تحقیقات نشان می دهد که عروق می توانند به عنوان یک خط لوله بین مغز و سیستم 

ایمنی بدن عمل کنند.
محققان اظهار می کنند که بدن از طریق شبکه ای از کانال ها و اتصالات که سیستم 
لنفاوی نامیده می شود، مواد زاید و مایعات را مانند یک فاضلاب بیولوژیکی تخلیه می کند.

تحقیقات بیشتر نشان می دهد که عروق می توانند به عنوان یک خط لوله بین مغز و 
سیستم ایمنی بدن عمل کنند.

محققان امیدوارند که از این نتایج، بینش جدیدی در زمینه اختلالات عصبی بدست 
آورد. عروق لنفاوی بخشی از سیستم گردش خون بدن هستند که در اکثر موارد، در کنار 
رگ های خونی عمل می کنند. آن ها لنف را که یک مایع بدون رنگ حاوی سلول های 
ایمنی و مواد زاید است را به غدد لنفاوی حمل می کنند. رگ های خونی، سلول های سفید 
خون را به یک عضو می  رسانند و سیستم لنفاوی دفع سلول از بدن را تسریع می کند. این 

فرایند به سیستم ایمنی کمک می کند تا 
تشخیص دهد آیا باکتری ها یا ویروس ها به 
یک عضو حمله کرده یا آسیب دیده اند. تا 
همین اواخر، محققان هیچ گونه شواهدی 
از سیستم لنفاوی در مغز پیدا نکردند و 
درباره تخلیه مواد زاید مغز نظرات متفاوت 
بود، اما برخی بر این باور بودند که مغز یک 

ارگان استثنایی است.
 اسکن مغزی و مطالعه کالبد شکافی 
که  داد  نشان  انسانی  غیر  افراد  از  مغز 
سیستم لنفاوی یک ویژگی مشترک از 

مغز پستانداران است.

که  شدند  درب  مخصوص  پدهای  توسعه  به  موفق  "لیدز"  دانشگاه  محققان 
باکتری ها را از بین می برند.

 در اطراف بیمارستانها می توان دستگاه های ضدعفونی کننده دست زیادی را 
مشاهده کرد اما متاسفانه تمام افراد از آن استفاده نکرده و به همین دلیل میکروب ها 
می توانند به سرعت در سطوح لمس شده مانند دستگیره های درب گسترش یابند به 

همین دلیل محققان دست به ساخت این پدهای آنتی باکتریال زدند.
این پدها که Surfaceskins نام دارند، پارچه های ارزان قیمتی هستند که صفحه 
آلومینیومی موجود بر روی درب را پوشش می دهند. هنگامی که کسی برای ورود 
درب را فشار می دهد، فشار وارد شده سبب می شود تا ژل الکلی از یک مخزن در 

داخل پد و از سوراخ های کوچک بر روی سطح آن بیرون بزند.
 این عمل سطح پد را در عرض چند ثانیه ضد عفونی کرده و آن را برای کاربر 
بعدی تمیز می کند. طبق اعلام کمپانی Nonwovens Innovation که این پد را 
توسعه داده اند، Surfaceskins در مقایسه با سایر صفحات معمولی ضد عفونی کننده، 

می تواند تا ۹۰ درصد سطوح باکتری ها را کاهش دهد. هر کدام از این پدها تا هفت 
روز یا ۱۰۰۰ مرتبه قابل استفاده هستند و برای تعویض آنها کافیست تا این پدها را 

از محفظه پلاستیکی ان که بر روی در قرار گرفته جدا کنید.

پودر  تولید  از  دانش بنیان  شرکت  یک  مدیرعامل 
طبیعی جاذب روغن و مواد نفتی خبرداد و گفت:  با 
توجه به اینکه قالبیت این محصول٬ پاکسازی روغن 
از سطوح بدون نیاز به استفاده از آب است٬ حداکثر 
یدالله  داشت.  خواهد  آب  مصرف  در  را  صرفه جویی 
دانش پژوهان  دانش بنیان  شرکت  مدیرعامل  امیری٬ 
پارس در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به راه اندازی 
این شرکت از سال 8۳ و استقرار آن در مرکز رشد 
فناوری های دارویی دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز٬ اظهار کرد: ما در این شرکت در دو شاخه خدمات 
مهندسی با گرایش تعمیرات و شاخه دارویی فعالیت 
می کنیم. وی افزود: اکنون در بخش خدمات مهندسی 
دو محصول به صورت پایلوت تولید شده است؛ محصول 
اول پودر طبیعی جاذب روغن، مواد نفتی و پاک کننده 
عمومی گرید صنعتی )سی پلشت( است. این محصول 
برای مصارف عمومی و صنعتی کاربرد دارد و این قابلیت 
را دارد که بدون نیاز به آب، روغن را از روی سطوح 
پاک کند. در حال حاضر این محصول به طور پایلوت 
تولید می شود اما برای تولید انبوه نیاز به تجهیزات و 

فضای خاصی دارد. مدیرعامل این شرکت دانش بنیان 
با بیان اینکه بر خلاف شوینده های عمومی٬ این پودر 
در ترکیب با آب، گازهای مخاطره آمیز برای انسان و 
محیط  زیست ایجاد نمی کند عنوان کرد: با توجه به 
اینکه قالبیت این محصول پاکسازی روغن از سطوح 
بدون نیاز به استفاده از آب است٬ حداکثر صرفه جویی 
را در مصرف آب خواهد داشت و در شرایط فعلی گزینه 
استفاده در صنایع و مصارف عمومی  برای  مناسبی 
است. امیری با بیان اینکه اکنون صنایع، مخاطرات ریز 
محیطی ایجاد می کنند و مصرف بی رویه آب در این 
شرایط کمبود آب، باعث ایجاد مشکلات و خطراتی 
برای محیط زیست می شود، گفت: اکنون صرفه جویی 
در مصرف آب در درجه بالایی از اهمیت قرار دارد و 
استفاده از این محصول در صنایع می تواند تاثیر بالایی 
در صرفه جویی و مصرف آب داشته باشد. وی با اشاره 
به فلزات سنگین و روغن صنعتی کف کارگاه ها٬  تصریح 
کرد: این روغن باید به گونه ای جمع آوری شود٬ نه اینکه 
برای  محصول  این  شود.  رودخانه  وارد  آب  با  همراه 
مصالح ساختمانی٬  بتون٬  آسفالت و ... برای چند بار قابل 

استفاده بوده و سپس قابل بازیافت است و می توان آن 
را به محیط زیست بازگرداند. باید این فرهنگ نهادینه 
شود که افراد یاد بگیرند در جایی که روغن ریخته 
استفاده  آب  از  روغن  کردن  پاک  برای  نباید  است، 
دانش پژوهان  دانش بنیان  شرکت  مدیرعامل  کنند. 
پارس گفت:  محصول دوم نیز مایع پاک کننده پسماند 
روغن و زنگ آهن از روی سطوح گرید صنعتی )پاکژل( 
است که استفاده از آن نیز بدون نیاز به آب بوده و 
خاصیت قارچ کشی٬ آنتی باکتریال و میکروب کشی دارد 
و می توان هفته ای یکبار از آن روی سطوح آلوده به 
پسماند روغن یا زنگ آهن استفاده کرد. امیری در پایان 
خاطرنشان کرد:  هدف نهایی این محصولات، این است 
که حداقلِ مخاطرات برای محیط زیست ایجاد شود؛ 
چراکه مصرف روغن هر ساله در صنایع بالاتر می رود 
و باید اقداماتی باشد که بر اساس آن روغن ها منجر به 
آسیب به محیط زیست نشوند. صنایع نیز به آلودگی به 
عنوان یک مساله حاشیه ای نگاه می کنند و تا زمانی که 
جریمه نشوند متوجه خساراتی که به محیط زیست وارد 

می کنند، نمی شوند.

پدهایی به شکل صفحه لمسی برای از بین بردن باکتری ها

فناوری پاکسازی روغن بدون نیاز به آب تولید شد
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مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم عنوان کرد

صدور پروانه بهره برداری ویژه خودروهای 
دیزلی گازوییل سوز کشور در قم 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه ثبت نام صدور پروانه برای 
خودروهای دیزلی گازوییل سوز باری کشور در قم دنبال می شود، گفت: تا کنون دو هزار 

خودرو دیزلی باری از زیر سه تن تا ۷۰ تن برای دریافت پروانه ثبت نام کرده اند.
مرتضی عزتی با اشاره به اینکه برای نخستین بار طرح نوسازی وانت بار در قم دنبال می شود، 
تصریح کرد: بر اساس پیگیری های انجام شده رونمایی از نوسازی وانت بارها در سطح کشور 
طی یک ماه آینده با محوریت قم دنبال می شود که در این طرح دو وانت نیسان تک سوز 
و دوگانه سوز و مزدا تک کابین و دو کابین به متقاضیان واگذار می شود. مدیرعامل سازمان 
تاکسیرانی شهرداری قم با بیان اینکه برای دستگاه نیسان ۳۳ میلیون تومان و برای مزدا 
۳۰ میلیون درنظر گرفته شده است، اضافه کرد: تسهیلات بانکی 2۰ میلیون تومانی با سود 
هشت درصد برای بازسازی وانت بارها درنظر گرفته شده و ارزش خودرو اسقاطی زیر سه تن 
چهار میلیون و بالای سه تن نیز 6 میلیون تومان تعیین شده است تا افراد بتوانند نسبت 
به نوسازی خودروی خود اقدام کنند. عزتی خاطرنشان کرد: سهمیه سوخت گازوییل برای 
خودروهای دیزلی باری بر مبنای پیمایش به آنها داده می شود به همین علت این سهمیه 
به افراد اختصاص داده می شود که خودروی آنها دارای پروانه بهره برداری باشد. وی با تاکید 
بر اینکه ثبت نام صدور پروانه برای خودروهای دیزلی گازوییل سوز باری کشور در قم دنبال 
می شود، تصریح کرد: دو هزار خودرو دیزلی باری از زیر سه تن تا ۷۰ تن ثبت نام کرده اند و 
با تفاهم نامه ای که با اداره پست منعقد شده، ثبت نام آنها با استفاده از پست بانک انجام و 
مدارک آنها در سازمان تاکسیرانی شهرداری قم بررسی می شود تا بتوانیم پروانه فعالیت این 
خودروها را صادر کنیم. وی یادآور شد: سازمان شهرداری های کشور با انجام برنامه ریزی های 
جامع در سطح کلان کشور سازمان های تاکسیرانی شهرداری های کرج و قم را به عنوان 
معین کل کشور برای صدور پروانه خودروهای دیزلی گازوییل سوز باری انتخاب کرده است 
به این معنا که این نوع خودروها که در دیگر شهرهای کشور فعالیت دارند باید پروانه خود را 
از قم دریافت کنند. عزتی از مراجعه روزانه 2۰ تا ۳۰ نفر به سازمان تاکسیرانی شهرداری قم 
در راستای صدور پروانه بهره برداری خودورهای دیزلی یاد کرد و ادامه داد: متقاضیان برای 
ثبت نام در طرح صدور پروانه خودروهای دیزلی باید به سایت »utcms.ir« و برای ثبت نام در 

طرح بازسازی وانت بارها باید به سایت »Taxiholding.ir« مراجعه کنند.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد

۷۰ پرداخت ۷۰ درصد کرایه های 
اتوبوس های درون شهری قم با کارت بلیط 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه دو میلیارد تومان برای قرارداد 
اجرای طرح کارت شهروندی درنظر گرفته شده است، گفت: در قالب این قراردادها تعداد 
باجه های فروش و شارژ کارت شهروندی افزایش می یابد و تا پایان سال پول نقد از چرخه 
حمل و نقل خارج می شود. حسین مومنی موحد با اشاره به اینکه مناقصه قرارداد اجرای طرح 
کارت شهروندی انجام شده است، اظهار کرد: امسال جلسات متعددی با حضور کارشناسان 
در این راستا برگزار و اکنون شرکت مشخصی تعیین شده است تا پیاده سازی سیستم کارت 
شهروندی یا همان کارت بلیط را دنبال کند. مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با 
بیان اینکه نزدیک به ۱۰۰ درصد ناوگان سازمان مجهز به سیستم کارت بلیط هستند، اضافه 
کرد: در قرارداد جدید کارت شهروندی پیش بینی شده است که برای اتوبوس، تاکسی، مترو، 
پارکومتر و دیگر خدمات حوزه حمل و نقل استفاده می شود. مومنی موحد خاطرنشان کرد: 
شورای اسلامی شهر قم از سال ۹۵ تفاوت قابل توجهی را برای کرایه های نقدی و کارتی 
درنظر گرفت که با استفاده از این راهکار توانستیم به شیوه مطلوبی استقبال شهروندان از 
پرداخت کرایه به صورت کارتی را افزایش دهیم. وی ادامه داد: در گذشته ۷۰ درصد کرایه ها 
به صوت نقدی پرداخت می شد اما از اواخر سال گذشته ۵۰ درصد شهروندان به صورت نقد 
و ۵۰ درصد به صورت کارتی پرداخت می کنند و در سال جدید نیز ۷۰ درصد کرایه ها به 
صورت کارتی پرداخت می شود. مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه 
نزدیک به دو میلیارد تومان برای قرارداد اجرای طرح کارت شهروندی درنظر گرفته شده 
است، تصریح کرد: در قالب این قراردادها تعداد باجه های فروش و شارژ کارت شهروندی 
افزایش می یابد و تا پایان سال پول نقد از چرخه حمل و نقل خارج می شود. مومنی موحد با 
تاکید بر اینکه حذف پول نقد از چرخه حمل و نقل برکات و نتایج بسیاری را به دنبال دارد، 
عنوان کرد: در مجموع هر کاری که در بسترهای الکترونیکی دنبال شود، دارای سرعت بیشتر، 

امن تر و مطلوب تر خواهد بود.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم:

پروانه احداث پروژه شهید کاظمی به زودی 
صادر می شود

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم با تاکید بر اینکه تا به زودی پروانه احداث 
پروژه شهید کاظمی صادر خواهد شد، گفت: این پروژه در مرحله کنترل نقشه های ساختمانی 

در نظام مهندسی است و پس از این مرحله پروانه صادر خواهد شد.
غلامرضا جانقربان با اشاره به پروژه های موضعی و موضوعی سرمایه گذاری در مناطق شهر 
قم، اظهار کرد: یکی از این پروژه ها در هسته مرکزی شهر پروژه سرمایه گذاری شهید کاظمی 
است. سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم با تاکید بر اینکه به زودی پروانه 
احداث پروژه شهید کاظمی صادر خواهد شد، گفت: این پروژه در مرحله کنترل نقشه های 
ساختمانی در نظام مهندسی است و پس از این مرحله پروانه صادر خواهد شد. جانقربان 
افزود: ۳۰ هزار و ۹۰۰ مترمربع عرصه و 26۰ هزار مترمربع مساحت کلی پروژه با اجرای 
کاربری های مختلط است. وی اقامتی، مسکونی، تجاری، مذهبی، درمانی و... را از جمله 
کاربری های این پروژه دانست و گفت: ۹6 هزار مترمربع از این پروژه شامل ۳ هزار خودرو 
پارکینگ این مجموعه است. سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم با تاکید بر 
اینکه قرارداد این پروژه با سرمایه گذار در سال ۹2 منعقد شده است، اذعان کرد: این پروژه 
در 6 طبقه زیر سطح خواهد بود و ۱6۰ هزار مترمربع از بنا نیز در قالب چهار بلوک با عرض 

معبر ۳۵ متر و به طول 2۷۰ متر اجرایی خواهد شد.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم :

بازگشایی فاز 3 بلوار زائر منوط به 
تامین روشنایی است

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: با پیگیری صورت 
گرفته مقرر شده به زودی روشنایی این پروژه توسط شرکت برق تامین شده و بلافاصله بعد 

از تامین روشنایی نهایتاً ظرف دو هفته معبر بازگشایی خواهد شد.
عباس حلوائی زاده با اشاره به احداث بلوار زائر حدفاصل پل انقلاب تا دسترسی به بیمارستان 
امام رضا گفت: قرارداد تکمیلی پروژه با سازمان توسعه و عمران با مبلغ ۵.۵ میلیارد تومان 
منعقد شد.وی با اشاره به اهمیت و اولویت این پروژه در شهر قم تصریح کرد: با توجه به 
اهمیت پروژه قسمت اول پروژه حدفاصل پل انقلاب تا خیابان شهاب گازسوز در دستور کار 
قرار گرفت و کلیه عملیات زیرسازی و روسازی انجام شده و جدول گذاری صورت گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه نقطه اتصال بلوار به قبل از پل انقلاب باقی مانده است تصریح کرد: 

با اصلاح هندسی ظرف یک هفته باید ترافیک منتقل شده و سپس پروژه بازگشایی شود.
حلوائی زاده با تاکید بر اینکه این پروژه در هر طرف 8.۵ متر است گفت: کامل پروژه اجرایی 

شده و برای کاهش ترافیک بلوار غدیر بسیار موثر خواهد بود.
وی با بیان اینکه تنها نقطه تاریک این پروژه تامین روشنایی است اذعان کرد: با پیگیری 
صورت گرفته قرار شده به زودی روشنایی توسط شرکت برق تامین شده و بلافاصله بعد از 

تامین روشنایی نهایتاً ظرف دو هفته معبر بازگشایی خواهد شد.

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان:

توسعه 2۰ هزار هکتاری باغات در استان قم
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان از توسعه 2۰ هزار هکتاری 

باغات در استان قم خبر داد. 
محمدعلی سلامی با اشاره به اهداف تغییر الگوی کشت در بخش کشاورزی، گفت: مصرف 
کمتر و بهینه آب و درآمد بهتر و پایدار تر برای بهره بردار و ایجاد شغل بیشتر در راستای 

اجرای اقتصاد مقاومتی از اهداف تغییر الگوی کشت به شمار می رود.
وی اظهار داشت: برای تحقق این اهداف باید از گیاهان و کشتهای مناسب اقلیم قم استفاده 

کنیم که در برابر شرایط نامساعد اقلیمی استان پایدار بوده و آب کمتری لازم داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه در همین راستا طی ۳ سال گذشته اقداماتی در زمینه کاهش سطح 
زراعت های پر آب و افزایش سطح باغات کم آب انجام شده، افزود: استان قم از قدیم الایام 
باغ خیز بوده به نحوی که باغات انار به صورت یک کمربندی دورشهر را پوشانده بوده است، 

لذا پایداری کشاورزی در این استان وابسته به توسعه باغات مناسب می باشد.
سلامی با اشاره به اینکه در استان قم باید به سمت احداث باغاتی برویم که نیاز آبی بسیار 
کمتری داشته و مقاوم به شرایط خشکی و شوری باشند، تصریح کرد: باغات انار نیاز آبی 
حدود دو برابر نسبت به باغاتی نظیر پسته و گل محمدی دارند، لذا توصیه و تسهیلات این 
سازمان بیشتر در راستای توسعه باغات پسته و گل محمدی بوده است و در سال زراعی 

جاری سطوح باغات مختلف استان به حدود 2۰ هزار هکتار خواهد رسید.
سلامی افزود: علاوه بر این توصیه و گسترش احداث گلخانه های سبزی و صیفی نیز از 
دیگر اهداف این سازمان بوده که ضمن پرداخت تسهیلات مورد نیاز و احداث گلخانه های 
موجود در حال حاضر نیز تسهیلات لازم به کشاورزان علاقه مند و متقاضیان احداث گلخانه 
پرداخت می شود. وی با تاکید بر اینکه توسعه استفاده از سیستم های آبیاری کم فشار نیز 
در دستور کار سازمان قرار دارد بیان داشت: تا پایان امسال تا حدود ۱۰ هزار هکتار از اراضی 
استان تحت پوشش سیستم های نوین آبیاری قرار خواهند گرفت که تسهیلات مورد نیاز به 

صورت بلاعوض در اختیار کشاورزان قرار گرفته است.

امام جمعه قم با محکومیت شدید همه پرسی کردستان 
عراق گفت: به روشنی دست آمریکا و اسرائیل در این برنامه 
دیده می شود و اگر چراغ سبز صهیونیست ها نبود این 

اتفاق نمی افتاد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری دیروز در خطبه 
های عبادی و سیاسی نماز جمعه قم که در مصلای قدس 
برگزار شد، با تأکید بر معرفی کردن مصادیق معروف و 
منکر، گفت: همچنین معروف ها و منکرهای دارای اولویت 

جامعه مشخص شوند.
وی افزود: شناخت معیارهای معروف و منکر آشنایی با 
مصادیق را برای انسان آشنا می کند، امری که در جامعه 
سبب حرکت در مسیر الهی باشد معروف بوده و اگر کار و 
امری انسان را از حرکت در مسیر الهی باز دارد و جلوی رشد 
و کمال انسان را بگیرد منکر شمرده می شود، این مسأله 

معیار کلی برای معروف و منکر است.
آیت الله حسینی بوشهری با بیان این که هرکاری که به 
تقویت بنیه دین و جبهه دین داران و خداباوران منجر شود 
معروف خواهد بود، اظهار داشت:  هر عملی که سبب سست 
کردن بنیان دین شود منکر شناخته می شود، نخستین 
اقدام در این راستا این است که فهم دقیق از دین داشته 

باشیم تا تحت تأثیر تبلغات نادرست قرار نگیریم.
وی در خطبه دوم با تقدیر از ملت ایران به ویژه مردم 
قم برای حماسه حضور در عزاداری محرم امام حسین)ع(، 
ادامه داد: امسال شاهد جلوه هایی از رویش های عزاداری 
حسینی بودیم، حضور پرشور و چشمگیر جوانان در محافل 

دینی رویش های انقلاب را نشان می دهد.
امام جمعه قم با بیان این که گسترش مقتل خوانی در 
محافل دینی و مذهبی ارزشمند و تأثیرگذار است، ابراز 
داشت: مردم در این مقتل خوانی ها با واقعیت های تاریخی 
جریان عاشورا آشنا می شوند، حضور دسته های عزاداری به 
صورت منظم و با شعارهای عاشورایی از نقاط قوت عزاداری 
بود، البته هنوز ابعاد ناشناخته از ابعاد قیام حسینی باقی 

مانده که باید برای مردم بیان شود.
وی عنوان کرد: امام حسین)ع( تنها مربوط به دهه اول 

محرم نیست بلکه عاشورا و قیام حضرت صدها پیام دارد و 
قیام ایشان ضد ظلم است، قیام امام حسین)ع( برای اقامه 
حق، دفاع از مظلوم و پیاده کردن احکام الهی بود، نباید به 
گونه ای باشد که تا ظهر عاشورا پرونده ارادت به حضرت 

بسته شود و دنبال مسائل دیگر باشیم.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه خاطرنشان کرد: پیام 
قیام امام حسین)ع( باید در بین جامعه، مردم، مسؤولان، 
بازار، عالمان، حوزه های علمیه در طول همه سال و در 
زندگی فردی و اجتماعی انسان جاری باشد تا از آن درس 

بگیرند.
وی با تجلیل از حضور پرشور مردم در تشییع شهید 
حججی، اضافه کرد: در فضای عاشورا و دهه محرم شاهد 
حضور بی سابقه مردم در تشییع شهید حججی یعنی 
سخنگوی شهدای مظلوم بودیم، رهبرانقلاب فرمودند که 
خدا اراده کرد که شهید حججی را سخنگوی شهیدان قرار 
دهد، این حضور نشان می دهد که مردم به شهیدان و 
جهاد در راه خدا عشق می روند، با وجود همه توطئه های 

دشمن برای به فراموشی سپردن جهاد و شهادت اما مردم 
عزیز ایران همواره در صحنه تجلیل از شهدا حضوری جدی 

دارند.
نیروی  هفته  به  اشاره  با  بوشهری  حسینی  الله  آیت 
امنیت  و  نظم  حافظان  انتظامی  نیروی  گفت:  انتظامی، 
و ارزش های انقلاب هستند و شهدای این نیرو گواه بر 
فداکاری و گذشت این عزیزان در طول دوران انقلاب بوده 
است، تک تک مردم می توانند در ایجاد امنیت نقش آفرین 
باشند و پلیس را یاری کنند، امنیت امروز به دلیل همدلی 

و همراهی مردم را نیروی انتظامی است.
اقلیم کردستان عراق  برگزاری همه پرسی در  به  وی 
اشاره کرد و افزود: رهبر انقلاب فرمودند که این همه پرسی 
خیانت به منطقه و تهدید آینده بود، به روشنی دست آمریکا 
و اسرائیل در این برنامه دیده می شود و اگر چراغ سبز 

صهیونیست ها نبود این اتفاق نمی افتاد.
عضو هیأت رییسه مجلس خبرگان رهبری با بیان این 
که کشورهای منطقه یعنی ایران، عراق، ترکیه و سوریه باید 

برای چاره اندیشی درباره همه پرسی کردستان عراق دست 
به دست هم دهند، اظهار داشت: بعد از فتنه داعش، دشمن 
این فتنه را راه اندازی کرد، از این رو کشورهای منطقه و 
کشورهای همسایه عراق باید برخوردی کنند تا دشمنان 
هوس نکنند به بهانه های گوناگون هر روز برنامه ها و توطئه 

های ایذائی نداشته باشند.
وی ادامه داد: به شدت این حرکت آمریکایی صهیونیستی 
به  آسیبی  نمی خواهیم کمترین  کنیم،  را محکوم می 
کردهای همسایه ایران وارد شود اما رهبران این منطقه با 
هم دستی با دشمنان می خواهند مردم را در باتلاق گرفتار 
کنند، موضوع تنها به اقلیم کردستان ختم نمی شود و نقشه 
راه آنان تجزیه در منطقه است و کشورهای منطقه باید با 

جدیت در برابر توطئه دشمن ایستادگی کنند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به مسأله 
داشت:  ابراز  کشور،  این  مسلمانان  مظلومیت  و  میانمار 
میانمار غصه همیشگی جهان اسلام است و حدود ۵۰۰ 
هزار نفر از خانه و کاشانه خود آواره شده اند و در این آوارگی 

بسیاری جان خود را از دست می دهند.
قصد  بودایی  به کمک  میانمار  ارتش  کرد:  عنوان  وی 
پاکسازی دارند و روزی حداقل ۵ هزار نفر آواره می شوند، 
این مصیبتی جانکاه است که به اختلاف و عدم وحدت 
جهان اسلام باز می گردد، عده ای برنامه و نگاه دیگر دارند 

که نتیجه آن قتل عام مسلمانان است.
با اشاره به حادثه لاس وگاس آمریکا،  امام جمعه قم 
خاطرنشان کرد: اگر یک مسلمان این حادثه را آفریده بود 
دشمنان معرکه گیری می کردند اما در حال حاضر رادیوها 
کرده  اختیار  مرگبار  سکوتی  دشمنان  های  تلویزیون  و 
اند، اگر این حادثه کار داعش بوده که دست پخت خود 
آمریکایی ها است، اگر هم کار داعش نبوده و از خود آمریکا 

بوده واقعیات تلخ این کشور را نشان می دهد.
وی اضافه کرد: ترامپ به جای این که ایران، کره شمالی 
و کشورهای دیگر را تهدید کند و خط و نشان بکشد باید 
به فکر ملت خود باشد که مردم آمریکا نیازمندتر به توجه 
هستند، نقشه دشمنان ناکام خواهند ماند و تنها پیروزی، 

مجد و عظمت امت اسلامی باقی می ماند.

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم:

ترامپبهجایتهدیدایرانبهفکرمشکلاتآمریکاباشد

استاد حوزه علمیه قم ضمن انتقاد از بی توجهی به نظرات علما و مراجع در خصوص 
وجود ربا در سیستم بانکی گفت: بارها بیان شده که دیرکرد حرام است و اسلام با ربا 

مخالف است ولی هنوز دیرکرد دریافت می کنند.
آیت الله حسین نوری همدانی ظهر روزپنجشنبه در دیدار معاون آسیا و اقیانوسیه 

وزارت امور خارجه با اشاره به نقش روحانیت در پیروزی انقلاب اظهار کرد: حوزه و 
روحانیت در انقلاب بسیار مؤثر بودند، باید بدانید شما بدون ما و ما بدون شما نمی توانیم 
تأثیرگذار باشیم برای تحقق این امر باید متحد بود اینگونه استکبار و صهیونیسم هراس 

بیشتری احساس می کند.
وی خاطرنشان کرد: زمانی که عربستان مشاهده کرد ترامپ سر کار آمده به آنجا رفتند 

و وعده هایی به ترامپ دادند و رقص شمشیر به راه انداختند.
این مرجع تقلید با بیان اینکه منطق ما بر اساس قرآن و اسلام است و اثر خاصی دارد 
گفت: دهه محرم در امارات، بحرین و مصر هیچ کس حق ندارد در مسجد عزاداری کند 

پشتیبان چنین حرکاتی عربستان و آمریکا است.
وی عنوان کرد: در چنین شرایطی باید به میدان آمد و متحد بود و در نظر داشت 
آموزه های اهل بیت)ع( اثرگذار است بنابراین نباید با دشمنان صفا و صمیمیت داشته 

باشیم.
آیت الله نوری همدانی یادآور شد: لازم است به خادم حرمین شریفین بگوییم اگر شما 
خادمین حرم شریفین هستید چرا با رژیم صهیونیستی و آمریکا سازش می کنید، اگر 

وحدت داشته باشیم با وحدت می توانیم سخنان خود را بگوییم.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل آنکه سخن ما بر اساس قرآن و فرهنگ اهل بیت)ع( است 

می تواند مؤثر باشد، اینگونه می توانیم شرایط را برای مراکز علمی فراهم کنیم.
استاد حوزه علمیه قم ضمن انتقاد از بی توجهی به نظرات علما و مراجع در خصوص 

وجود ربا در سیستم بانکی خاطرنشان کرد: بارها بیان شده که دیرکرد حرام است و 
اسلام با ربا مخالف است ولی هنوز دیرکرد دریافت می کنند.

آیت الله نوری همدانی با اشاره به مسئله کشتار مسلمانان میانمار به عنوان یکی از 
مشکلات جهان اسلام اظهار کرد: این امر تنها یکی از مشکلات است در حالی که در 
اسلام مشکلات دیگری نیز وجود دارد که برای حل آنها باید به آموزه های قرآن عمل 

کرد.
وی خاطرنشان کرد: مرز جغرافیایی در اسلام معنا ندارد بنابراین در صورت مشاهده 
ظلم در هر مکانی باید در برابر آن ایستادگی کرد. مردم وحدت، اتحاد، دلسوزی و 

مهربانی را مشاهده می کنند و اینگونه موارد اثر گذار است.
این مرجع تقلید ضمن ابراز نارضایتی از اهدای جایزه صلح نوبل به رئیس جمهور 
میانمار گفت: وی به دلیل ظلم و کشتار مسلمانان از سوی دشمنان تشویق شده و این 

عمل از سوی دشمنان تعجب برانگیز نیست.
وی با تأکید بر اهمیت اتحاد و وحدت در داخل کشور گفت: پس از فتنه 88 سفرهای 
استانی برای روشنگری و هدایت مردم در دستور کار داشتم و حتی به کشورهای دیگر 

نیز سفر کردم.
اشاره  عراق  کردستان  جدایی  برای  ها  تلاش  برخی  به  همدانی  نوری  آیت الله 
و خاطرنشان کرد: نباید شرایط به گونه ای رقم بخورد که یک روزنامه نویس درباره 

جدایی طلبی کردستان عراق مطلبی بنویسد و حق را به کردستان عراق بدهد.

در دیدار معاون آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه مطرح شد  

انتقاد آیت الله نوری همدانی از بی توجهی به هشدار مراجع تقلید

 6۰۰۰ واحد صنفی غیر مجاز از یک سو و ۵۰۰ خانه مسافر 
هم از دیگر سو هم صنعت و تولید قم را تهدید می کند و 

هم گردشگری را. 
غیرمجازهایی که نبض اقتصاد استان را با روند بی قانونی 
خود به خطر می اندازد و سالهاست که بجای گزارش اقدامات 

عملی تنها به هشدارها اکتفا شده است. 
هشدارهایی که به هر دلیلی هنوز نتوانسته آنقدر جدی باشد 
که بساط حوادث را از این شهر جمع یا کم کند. یک روز 
مسافرخانه آفتاب می سوزد و دیگر روز انباری قدیمی و پر 
از اجناس قابل اشتعال، آتش سوزی هایی که نه تنها نقطه 
حادثه را، که حتی خانه ها و حریم اطرافش را نیز در بر می 

گیرد.
کارشناسان می گویند تا حادثه رخ ندهد کسی عمق فاجعه 
را جدی نمی گیرد، بیراه هم نیست. پلاسکو سال گذشته 
پیش چشم همه کشور سوخت و عواقب جبران ناپذیرش تا 
سال ها خانواده های زیادی را درگیر می کند. اما همچنان 
موضوع ایمنی و ایمن سازی آنقدرها هم جدی گرفته نمی 

شود.
صنوف مزاحم اگرچه یکی از اقداماتی است که باید جدی 
گرفته شود اما جدی تر از آن، واحدهایی است که در هر 
قالبی بدون مجوز و بدون نظارت قانون زیر پوست این شهر 
به شمارش معکوس افتاده اند. البته همه این ها منهای بافت 
فرسوده ای است که آن هم قصه پرغصه ای برای مناطق پر 

تراکم شهر قم است.
صنوف مزاحم و انتقال آنها به شهرک صنوف سالهاست محل 
بحث و جدل است. برخی براین باورند که شهرداری نمی 

خواهد زیربار هزینه این الزام برود. 
اما محمود مسگری سخنگوی شورای شهر معتقد است: 
اینکه گفته می شود شهرداری نمی خواهد هزینه  اجتماعی 
برای انتقال صنوف مزاحم به شهرک صنوف بدهد درست 

نیست.
خیز  حادثه  مناطق  و  واحدها  تعداد  از  اگرچه  مسگری 
شناسایی شده چیزی نمی گوید اما تلاش و اراده مجموعه 
مدیریت شهری را بر رسیدگی به امر مهم ایمن سازی می 

داند.تابناک نوشت؛
در حالی که این عضو شورا از فهرستی سخن می گوید که 
شهرداری براساس آن مراکز خطرساز و واحدهای مزاحم را 
شناسایی کرده اما حسن بختیاری نایب رئیس شورا تصریح 
می کند: شناسایی نقاط و مکان های غیر ایمن باید به صورت 
موردی و تخصصی انجام بگیرد تا شاهد کاهش این قبیل 

اتفاقات تلخ در شهر باشیم.
وی وضعیت شهر قم را در یک نگاه کلی در مبحث ایمنی 
نامناسب ارزیابی می کند نکته ای که حمید کریمی آتش 

نشان با سابقه قمی به آن تاکید می کند و می گوید: پاساژها، 
بافت فرسوده، ساختمان های بلند مرتبه و... عمدتا غیرایمن 

است و این موضوع را بارها کتبا و شفاها اعلام کردیم. 
وضع  از  نگرانی  ابراز  ضمن  قم  نشانی  آتش  سخنگوی 
ایمنی شهر، اما بر این باور است که شهر را خود مردم 
نشان  آتش  باید یک  و هر خانه  ایمن سازی کنند  باید 

داشته باشد.
جلالی رئیس شورای شهر اگرچه مثل برخی از مسئولان 
استان بر تحولات مهم شهر قم در حوزه ایمنی و آتش نشانی 
تحولات می  این  به مصادیق  اشاره  بدون  کند  تاکید می 
گوید: ساماندهی وانت بارها و دست فروش ها، خدمات ایمنی 
و جمع آوری متکدیان سطح شهر اموری است که باید شورا و 
شهرداری به سرعت تکلیف آن ها را مشخص کند و این مطالبه 

شهروندان است.
سید مرتضی سقاییان نژاد اما از تشکیل ۱۱ هزار پرونده 
از  نبودن  برخوردار  دلیل  به  مختلف  های  مکان  تخریب 
شاخص های ایمنی لازم در شهرداری قم سخن می گوید، 
موضوعی که سید امیر سامع معاون خدمات شهری شهرداری 
با تائید آن تصریح می کند: با بازدیدهای میدانی صورت گرفته 
اخطارهای ضروری به واحدهای مستعد بروز حادثه در قم 
ارائه شده است، طی یک فرایند تعریف شده پس از ارائه 
اخطار به واحدهای صنفی غیر ایمن، رونوشتی به اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مجمع امور صنفی، فرمانداری و 
نهادهای مرتبط با بحث های ایمنی ارائه می شود و اگر در 
مهلت تعیین شده در مورد ایمن نمودن مکان های مدنظر 
اقدامی صورت نگیرد، گزارش آن به دادستانی و مراجع قضایی 

تقدیم خواهد شد.
وی می گوید: تنها ۱۰ درصد تعداد واحدهای صنفی از زمان 

اخطار برای ایمن سازی اقدام کرده اند. 
به گفته  معاون شهردار قم، بازار کهنه و محیط اطراف آن به 
طور جدی ناامن است که باید اقدامات لازم برای ایمن سازی 
این نقاط صورت بگیرد، خطرات موجود در بازار قم به حدی 
است که در صورت وقوع هرگونه خطری به علت تراکم و نوع 

بافت هرگونه اقدامی را غیرممکن می کند.
سامع مشکلات بازار قم را در ابعاد مختلف ایمن نبودن 
تاسیسات زیر ساختی برق و گاز و نحوه نامناسب انبار کالا و 
اجناس و آموزش صنوف می داند که باید به سرعت اقدامات 

مربوط به ایمن سازی در آن انجام شود.
آتش سوزی های اخیر اگرچه خیلی ها را از خواب بیدار کرد 
اما این بیداری وقتی کارساز است که در نهایت منجر به اقدام 
عملی شود، امروز که فرصت هست و دامنه حوادث گسترده 
نیست باید جدی گرفته شود پس از حادثه هر اقدامی می 

شود نوشداروی پس از مرگ سهراب.

و باز هم غفلت مسوولان استان

خطر زیر پوست شهر قم

 فرمانده انتظامی استان قم از مبارزه بی امان پلیس با مخلان امنیت اجتماعی و 
اقتصادی در این استان خبر داد. 

سردار کاظم مجتبایی در سخنرانی پیش از خطبه های این هفته نماز جمعه 
قم در مصلی قم، به فعالیت های نیروی انتظامی استان قم در یک سال گذشته 
اشاره کرد و اظهار داشت: پلیس قم امروز با حمایت های مسئولان و مراجع تقلید 
و همچنین همکاری شبانه روزی مردم جزء استان های برتر کشور بوده و این 
نشان فعالیت شبانه روزی همکاران ما در این حوزه است. وی به نقش مردم و 
مسئولان در ایجاد امنیت تأکید کرد و افزود: ایجاد امنیت آرمانی و فراگیر هدف 
غایی نیروی انتظامی بوده و بدون کمک و همیاری مردم و مسئولان امکان پذیر 
نبوده و این امنیت در سایه دفاع از ارزش های انقلاب و تبعیت از ولایت فقیه 
فعالیت های  از  آماری  ارائه  با  از  استان قم  انتظامی  فرمانده  ممکن می شود. 
نیروی انتظامی قم در سال جاری و مقایسه آن با سال ۹۴ خاطرنشان کرد: 
۳۷ درصد افزایش تعداد سارقان دستگیرشده، 2۵ درصد افزایش تعداد باندهای 
مواد مخدر متلاشی شده و همچنین ۱۷ درصد افزایش کشف کالاهای قاچاق 
فعالیت پلیس در این مدت بوده که همه نشان از مبارزه بی امان پلیس با مخلان 
امنیت اجتماعی و اقتصادی در جامعه است. وی از شعار هفته نیرو انتظامی 
"پلیس برای امنیت و امنیت برای همه" خبر داد و گفت: این هفته ۱۳۴ برنامه 
فرهنگی،اجتماعی،عملیاتی،ترافیکی و ورزشی خواهیم داشت که اجرای صبحگاه 

مشترک با نیروهای نظامی و انتظامی و افتتاح پروژه های عمرانی از مهم ترین این 
برنامه است. مجتبایی از رضایت مندی مردم نسبت به پلیس ابراز خرسندی کرد 
و افزود: رضایتمندی مردم از عملکرد پلیس نشان گسترش امنیت در جامعه 
بوده و این برای همکاران نیرو انتظامی که شبانه روز در خدمت مردم بوده و از 
جان خود نیز در این راه دریغ ندارند عامل آرامش خاطر است. وی با گلایه از 
عملکرد بعضی از صاحب نظران در کشور تصریح کرد:ارزش های اخلاقی و مسائل 
مرتبط باحجاب و عفاف در سایه مسائل دینی باید در جامعه شکل گیرد که 
متأسفانه بعضی افراد قصد جدایی و تفرقه بین مردم و ارزش های اخلاقی رادارند 
و باید همه بدانند ارزش های دینی زیر بنایی همه ارزش ها در جامعه بوده و 
هیچ گاه مردم انقلابی اجازه نمی دهند بین ارزش ها فاصله بافتد. فرمانده انتظامی 
قم ویژگی یک پلیس را ولایتمداری،مردم مداری و مدافع ارزش های انقلاب و 
اسلام دانست و خاطرنشان کرد: یک پلیس واقعی مدافع ارزش های انقلاب و 
اسلام بوده و درراه دفاع از این ارزش ها نیروی انتظامی هزاران شهید را تقدیم 
اسلام کرده و ۱۱6 شهید کارنامه نیروی انتظامی در استان قم است. وی مبنای 
رفتار پلیس را مبارزه با ظلم و فساد عنوان کرد و ادامه داد: پلیس پرچم دار عزت 
و آزادگی ،مصداق مجاهدت فی سبیل الله برای گسترش اسلام و پاسداشت 
فرهنگ علوی و حسینی در جامعه بوده و دفاع از ارزش های انقلاب و اسلام 

افتخار نیروی انتظامی در کشور است.

سردا مجتبایی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه  قم تاکید کرد

مبارزه بی امان پلیس با مخلان امنیت اجتماعی و اقتصادی درقم






